
К О Н С Т И | УЦИО" EH с ъ д 

Вх. № . 
Дата ОЛ;,.. • РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 

НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

Г-ЖА ПАВЛИНА ПАНОВА 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 
КОНСТИТУЦИОННИЯ СЪД 

На Ваш изх. № 98 КД от 22.03,2022 г. 

УВАЖАЕМА ГОСПОЖО ПАНОВА, 

Във връзка с Ваше искане, наш вх. № 47-218-00-11 от 23.03.2022 г., 
приложено предоставям Ви заверени копия от следните документи: 

1. Предложение от ПГ на „Продължаваме промяната" за председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране вх. № 47-252-41-1/26.01.2022 г.; 

2. Служебна бележка за трудов стаж на Станислав Боянов Тодоров и 
Декларация от Иван Михайлов Цанков - управител на „Ей И Ес - ЗС Марица 
Изток I" ЕООД, изискани от Комисията по енергетика на основание & 4, т.8 от 
Процедурните правила за условията и реда за предлагане на председател и един 
член на Комисията за енергийно и водно регулиране; 

3. Доклад на Комисията по енергетика относно изслушване на 
кандидатите за председател и член на Комисията за енергийно и водно 
регулиране вх. №47-253-12-7/3.02.2022 г.; . 

4. Стенографски протокол от заседание на Комисията по енергетика от 
2.02.2022 г. в частта му на изслушване на кандидати за председател и член на 
Комисията за енергийно и водно регулиране; 

5. Стенографски протокол от заседание на Народното събрание от 
9.02.2022 г. в частта му на избор на председател и един член на Комисията за 
енергийно и водно регулиране; 

6. Решение за избиране на Станислав Боянов ТодорОв за председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране, прието от Четиридесет и седмото 
Народно събрание на 9.02.2022 г.; 



7. Разпореждане на Председателя на Народното събрание № 47-250-02-14 
от 10.02.2022 г. за обнародване в „Държавен вестник" Решение на Народното 
събрание за избиране на председател на Комисията за енергийно и воДно 
регулиране и Решение на Народното събрание за избиране на член на 
Комисията за енергийно и водно регулиране, приети на 9.02.2022 г. 

/ 
Приложение: Съгласно текст 

ОЛОВА 
022 г.) 



Н А Р О Д К О С Ъ-Б РЛ Н й Е 

f • 
I , 

ЧРЕЗ 

ГОСПОДИН НИКОЛА МИНЧЕВ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ 

НА 47-ТО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

ДО ПРЕДСЕДАТЕЛЯ 

НА КОМИСИЯТА ПО ЕНЕРГЕТИКА 

ПРЕДЛОЖЕНИЕ 

ОТ 

ПАРЛАМЕНТАРНАТА ГРУПА НА „ПРОДЪЛЖАВАМЕ ПРОМЯНАТА' 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПРЕДСЕДАТЕЛ, 

Във връзка с решение на Народното събрание на основание чл. 86, ал. 1 от Конституцията 
на Република България във връзка с чл. 11, ал.2 и 5 от Закона за енергетиката и чл.89, ал.8 
от Правилника за организацията и дейността на Народното събрание и на основание 
решение за приемане на Процедурни правила за условията и реда за предлагане на 
председател и един член на Комисията за енергийно и водно регулиране, предлагаме за 
председател на Комисията за енергийно и водно регулиране да бъде избран Станислав 
Боянов Тодоров. 

Считаме, че Станислав Боянов Тодоров притежава необходимото образование, 
професионален опит и публична репутация за заемане на длъжността председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране и отговаря на изискванията и критериите 
заложени в процедурните правила, гласувани и приети от Комисия по енергетика в 47-
то Народно събрание. 

В подкрепа на горното прилагаме: 

1. Писмено съгласие на кандидата; 
2. Декларация по чл. 12, ал.1 от Закона за енергетиката; 
3. Писмено съгласие на кандидата по чл.27, ал.2 от Закона за достъп и разкриване 

на документите и за обявяване на принадлежност на български граждани^към|^х 
Държавна сигурност и разузнавателните служби на Българската народна''' "''' 

4. Подробна автобиография; 
Вярно с ориг^нал| 

V, .ч-Х"15' 
Началник на о%е'л 
"Административ"^ 



5. Заверено копие от диплома за завършено висше образование с образователно-
квалификационна степен „магистър"; 

6. Документи, удостоверяващи, че кандидатът отговаря на изискването за 
професионален стаж по чл. 12, ал.1, т:2, буква „д", във връзка с § 1, т.59 и т.59а 
от Закона за енергетиката 

София, 

26.01.2022 г. 
С уважение: 

0 г 
П Ir* JL-» 1л л 

^ ^ { И Р ^ ^ а ^ ^ е в а 
Началник на отдел 
"Административно обслужване" 
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ДЕКЛАРАЦИЯ 

Долуподписаният Станислав Боянов Тодоров, 
ЕГН 
л. к. № 
изд. на зт ] 

ДЕКЛАРИРАМ, ЧЕ: 
съм съгласен да бъда предложен, за Председател на Комисията за енергийно и водно 
регулиране и личните ми данни да бъдат обработвани във връзка с произвеждане на избора. 

София, 

26.01.2022 г. 
С уважение: 

Вярно с • ш 

Началник на 
"Административ н е" 



Приложение № 2 към Решениет( 

ЕГН., 
изд. на... 

Д Е К Л А Р А Д И Л 

Долуподписаният /ята . . . . . С ^ Щ ^ . ^ С ^ 

л.к. №.-..< 
.от МВР 

ДЕКЛАРИРАМ, ЧЕ: 

съм дееспособен български гражданин. 

Декларатор 

Вярно 
X ^ T ^ ^ ^ w j i t f i a Колева 

Началник • 
"Администр атй вш го ос л у ж в а н е" 



Приложение № 3 към Решението 

Д Е К Л А Р А Ц И Я 

Долуподписаният/а^... 
ЕГН л. к. № .... m  
изд. на . ... от МВР 

4 ДЕКЛАРИРАМ, ЧЕ: 

съм съгласен/на да ми бъде извършена предварителна проверка за 
установяване на принадлежност към органите по чл. 1 от Закона за достъп и 
разкриване на документите и за обявяване на принадлежност на български 
граждани към Държавна сигурност и разузнавателните служби на Българската 
народна армия. 

Декларатор: 

Вярно с о 

. V. «Ч ~ Л> м ' Началник н а ^ ^ ш ^ ^ ^ 
"Администрати f в а н е" 



Приложение № 4 към Решението 

Д Е К Л А Р А Ц И Я 

по чл. 35, ал. 1, т. 1 от Закона за противодействие на корупцията и за 
отнемане на незаконно придобитото имущество във връзка с чл. 12, ал. 2 и 3 от 

Закона за енергетиката 

Долугтоттпиг.яттиа-г/я™ ^ j ^ W t t ^ f e 
Е Г Н . . ; 7 к z z f z t " " " * 
И ЗД- на .. ОТ М В Р 

ДЕКЛАРИРАМ, ЧЕ: 

не са налице основанията за несъвместимост по чл. 12, ал. 2 и 3 Закона за 
енергетиката. 

Известно ми е, че за декларирани неверни данни нося наказателна 
отговорност по чл. 313 от Наказателния кодекс. 

Дата: . . . . . . ^ декларатор-

]фтт 
Вярно С ОЮЩ^ЩЙЩ 

Колева 
Началник н 
"Административно обслужване" 
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Станислав Тодоров 
Дата на раждане: ( 

Резюме: 
Станислав Тодоров е работил във водещите в своята индустрия чуждестранни 
инвеститори в България като Ей И Ес, Хайделберг Цимент и Вистеон Електроникс. 
През своята професионална кариера е ръководил отдели за търговски договори, 
доставки, и логистика. Има девет години мениджърски опит в енергетиката по 
време на работата си в Ей И Ес Марица Изток 1 до 201'5г. Завършил е право в 
Софийския Университет; има магистратура по международно бизнес право от CEU 
гр. Будапеща, Унгария. Владее свободно английски език. Семеен с три деца. 

Работен опит 

• 2021 Март - до Януари 2 0 2 2 

Мениджъ^Договори за Софтуер и ИТ УСЛУГИ ВЪВ Вистеон Електроникс 
България, част от Visteon Corp USA 

• Отговаря за сключването на търговки договори за професионални услуги и 
интелектуална собственост, в автомобилната индустрия. Консултира на 
вътрешни клиенти, мениджмънт и доставчици по търговски и правни въпроси 
относно закупуване и договаряне на ИТ софтуер, лицензи и услуги. 

• Ръководи отдел за закупуване за индиректни доствки, разположени в Индия и 

• Разработване на планове за снабдяване за категории непреки поръчки и 
разпределяне на работните отговорности, KPI и цели за снабдяване и прегледи 
на ефективността. 

България 

Началник на o r s m ^ - J L . - ^ ^ 
А д м и н и с трат.и-в н о^зШтуж в а н е 



• Разработване на стратегии за обществени поръчки по категории и отправяне на 
препоръки относно политиката и бизнес процесите по отношение на 
професионалните услуги и непреките поръчки. 

• • Разработване и управление на заявки за информация/предложения (RFI/RFP), 
оферти и информация, включително събиране на. изисквания, управление на 
комуникациите с оферентите и анализиране на отговорите на офертите 
Договаряне, разработване и изпълнение на изключително сложни договори за 
професионални услуги и интелектуална собственост лицензиране, включително 
различни юрисдикции и приложими закони. 

• Работа директно с бизнес партньори, за да дефиниране на изискванията на 
проекта и да подкрепите стратегията за инженерство и платформа чрез избор 
на доставчици, идентифициране на технологията и подобрения на процесите. 

• Подкрепя усилията за тримесечни финансови прогнози при създаване на 
годишни оценки и планове за изразходвани програми. 

2017 юли - ноември 2020 г 
Директор Доствки и Логистика в Девня Цемент АД . част от Хайделберг 
Цимент АГ. Германия. 

• Управляващ закупуването на всички стоки, и снабдяването с оборудване и 
услуги на циметовите заводи на фирмата в България и Гърция 

• Отговаря за закупуването на всички стоки, оборудване и услуги, включително 
категории непреки поръчки, като професионални услуги и ИТ. 

• Разработване на политика и оперативни насоки 
• Системи и бизнес процеси 
• Водещ преговарящ за енергия, конвенционални и алтернативни горива 

2015 октомври - 201 7 януари 
Предприемачество 

2013 август - 2015 юни 
Регионален Мениджър за Доставки и Услуги - Ей и ЕС Сервисиз, . част от AES 
Corp. САШ. 
Отговаря за управление на снабдяването и логистиката за всички компании на Ей й 
Ес в регион ЕМЕА (Холандия, Северна Ирландия, България, Йордания и Казахстан). 

| Вярно с оригинала:. 
Ирина Колева 

| Началник на отдел 
j "Административно обслужване" 



• Създава нов екип за снабдяване като централизирана функция за споделено 
обслужване в София, обслужващ всички бизнеси на AES в регион ЕМЕА 
(Холандия, Северна Ирландия, България, Йордания и Казахстан) 

. Сключване на търгоски договори й поставяне на ключови показатели за 
ефективност и годишни цели. 

. Управление на непреки поръчки (като застраховки, HR консултации, ИТ услуги 
и хардуер), Прилагане на политика за обществени поръчки и оперативни 
процедури в ЕМЕА. 

• Оперативно управление на работния процес на SAP, база данни за • 
доставчици, тръжни процеси, прагове, категории, КР! и отчети за управление. 

• Разработване и изпълнение на план за управление на заинтересованите 

• Разработване и внедряване на онлайн платформа за електронни търгове и 
инструмент за управление на договори. 

• Провеждане на проект за подобряване на процеса на обществени поръчки, 
базиран на SIPOC (Six Sigma). 

2010 септември - 201 3 август 
Мениджър снабдяване , Електроцентрала. AES Марица И з т о к ! ч а с т от AES 
Corp . САШ 

• Създаване на екип за снабдяване за оперативния бизнес новата Централа. 
. Отговаря за непреките поръчки (ИТ, одит, финанси, правни, данъчни, 

екологични, безопасност, лабораторни услуги) и директни материали, 
оборудване и услуги (бюджет $14 милиона). 

• Разработване на фирмени тръжни документи, критерии за подбор и 
формуляри за договори. 

• Договаряне: Водене на най-сложни търгове с висок риск или профил на 
възможности. Договаряне на договорни споразумения с доставчици, 
гарантиращи съотношението цена/качество и най-добрите нива на 
обслужване се поддържат и оптимизират във всички категории разходи. 

• Идентифициране на възможности за обществени поръчки с титулярите на 
бюджета на отделите. 

• Гарантиране, че са налице ефективни договори за всички съответни 
услуги/проекти и че са съгласувани споразумения за ниво на обслужване със 
съответните собственици на бизнес. 

страни 



2007 октомври - 2 0 1 0 септ 

Мениджър по договори , Waste Co Project. Марица Изток 1, част от AES Co rp , 

САЩ 

• Управление на всички договори за строителство (FIDIC) на проекта за 
съоръжение за управление: на отпадъци за въглищна електроцентрала AES в 
България (43 милиона долара). 

• Доставчици по договор, в съответствие със строителните стандарти и 
процедури на AES. 

• Надзор на договарянето на договори, спазването на законите и ефективно 
управление на рисковете. 

• Управление и администриране на всички договори за строителство, 
включително програма. 

• Оценка, заявки за вариации, сертификати за плащане, B/Q проследяване и 
проверка на фактури. 

2003 февруари - 2006 август 

Юрисконсулт в Правна Дирекция на Министерство на отбраната, България 

• Структуриране на обществени поръчки за стоки, услуги и 
строителство. Осигуряване на законово съответствие на всички етапи на 
процедурата, включително: 

• Изготвяне на технически изисквания в съответните критерии и стратегии за 
преговори, 

• Преговори с доставчици и окончателен избор на изпълнител. 
• Изготвяне на тръжни документи и договори и съдебни спорове. 

Образование 

• LL.M.. Международно търговско право ( 2006 август - юни 2007 г.) 

Централноевропейски университет, Будапеща, Унгария www.ceu.hu 

• Магистър по право ( 1995 септември - май 2001 г.) 

Софийски университет „Св. Климент Охридски", София, България www.uni-sofia .bg 

• Вярно с оригинала:. 
Ирина^Колева 
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Професионална обучения 
• Коучинг с НЛП, София, България 

• Управление на проекти, MPI, Лондон, Великобритания 

• Програма за лидерство за снабдяване, Университет на Вирджиния, САЩ 
• Стратегически преговори, CM Partners, Арлингтън, Вирджиния, 

САЩ http:/ /www.cmpartners.com 

• Финанси за мениджъри 

• Безопасност, базирана на поведение 

• Основи на електроцентралата 

• Програма за развитие на лидерство, The Darden School of Business, 
Университет на Вирджиния, САЩ http://www.darden.virainia.Prin\ 

• APEX обучение (AES Performance Excellence, базирано на Six Sigma) 

Умения 
• Лични качества: 

о Отлични комуникационни умения 

о Напорист и уверен в общуването на всички нива 

о Отлични умения за управление на взаимоотношенията, включително 
наставничество и коучинг (NLP) 

О Умее да поддържа добри професионални отношения с външни 
партньори 

о Способност за независима работа и поемане на отговорност за 
изпълнение на бизнес изискванията 

О Способност да разбирате бизнес стратегията и да превеждате към 
приложими цели 

• Компютърни: 

о ERP системи - SAP (MM, PLM, FI модули) 

о Платформи за онлайн наддаване - Ariba, Negometrix, EasySupply 

о Инструменти за управление на договори - PrimaVera, Ariba, SharePoint 

о MS Office Suite, MS Visio, PowerPoint, MS Project 

o Управление на документи - SharePoint 

o C.атис. ически инс• румент-. - Minitab 
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• езици: 

о Български - роден 

о Английски - отличен 

о Руски - добре 

о Сръбско хърватски - добре 

Началник ма 
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СЛУЖЕБНА БЕЛЕЖКА 

Настоящата служебна бележка се издава в уверение на това, че Станислав 
Боянов Тодоров, ЕГН , е работил по трудово отношение на 
ръководна длъжност, както следва: 

• За периода от октомври 2007 г. до септември 2010 г. като мениджър Договорни 
взаимоотношения в „Ей И Ес Марица Изток I" ЕООД, ЕИК 123533817; 

• За периода от септември 2010 г. до септември 2013 г. като мениджър Логистика и 
снабдяване ЕМЕА в „Ей И Ес Марица! Изток I Сървисиз" ЕООД, ЕИК 123533827; 

• За периода от септември 2013 г\ до юни 2015 г. като мениджър Логистика и 
снабдяване ЕМЕА в „Ей И Ес Юръп Сървисис" ЕООД, ЕИК 202690484. 

При осъществяване на дейността си по горепосочените трудови 
правоотношения Станислав Тодоров е извършвал дейност по предоставяне на 
услуги и управление на проекти, които са изцяло свързани слицензионната 
дейност на дружеството „Ей И Ес - ЗС Марица Изток I" ЕООД, ЕИК 123533834, 
по производство на електрическа енергия от ТЕЦ „Ей И Ес Гълъбово", съгласно 

, Лицензия за производство на електрическа енеррия №/1-190-01/04.07.2005 г. 

28.01.2022 г. 
гр. София Иван Цанков 

Управител на 
„Ей И Ес Марица Изток Г ЕООД 
„Ей И Ес Марица Изток I Сървисиз" ЕООД 
„Ей И Ес Юръп Сървисис" ЕООД 

Офис сграда „Ариес" 
, бул. „Черни връх" 32А, ет. 21 София 1407 I България 

TIP: Restricted 
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Д Е К Л А Р А Ц И Я 

От: Иван Михайлов Цанков, в качеството ми на управител, представляващ 
„Ей И Ес-ЗС Марица Изток I" ЕООД, ЕЙК: 123533834, със седалище и адрес 
на управление: Област Стара Загора, Община Гълъбово, гр. Гълъбово, п.к. 

6280 

договорни взаимоотношения за периода 2007-2010 г., мениджър логисгйка и 
снабдяване ЕМЕА за периода 2010-2013 г. и мениджър логистика и 
снабдяване ЕМЕА за периода 2013-2015 г., в дружества от Групата на AES Corp., 
САЩ,, е предоставял управленски услуги и е Управлявал проекти, свързани с 
дейността на представляваното от мен дружество - титуляр на Лицензия за 
производство на електрическа енергия.№ Л-190-01/04.07.2005 г. Услугите са 
предоставяни във връзка с аутсорсване на част от дейностите, свързани с 
лицензионната дейност на „Ей И Ес ЗС Марица Изток I" ЕООД по 
производство на електрическа енергия съгласно договори за услуги, по силата 
на които дружества - свързани лица от Групата на AES Corp., САЩ, предоставят, 
услуги, свързани с експлоатацията, поддръжката и управлението на ТЕЦ „ЕЙ И 
ЕС Гълъбово" и свързаното с нея депо за съхранение на отпадъци. 

28.01.2022 г. Декларатор: 

Д Е К Л А Р И Р А М, Ч Е: 

Станислав Боянов Тодоров, ЕГН в качеството му на мениджър 

гр. София 
Иван Михайлов Ца^ов 
Управител / ! 1 

„Ей И Е с З С Марица Изток -ЕООД 

Ей И Ес-ЗС Марица Изток I ЕООД | Офис сфада „Арие 
бул. „Черни връх" 32А, ет. 2 [ София 1407 [ България 

TLP: Restricted 
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Р Е П У Б Л И К А Б Ъ Л Г А Р И Я 
ЧЕТИРИДЕСЕТ Й СЕДМО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

КОМИСИЯ ПО ЕНЕРГЕТИКА 

Д О К Л А Д 

Н А Р О Д И О С Ъ Б Р А Н И Е 

i 
A"™ Л2х f £>Д_ I 

Относно: изслушване на кандидатите за председател и член на 
Комисията за енергийно и водно регулиране 

На свое извънредно заседание, проведено на 2 февруари 2022 г 
Комисията по енергетика проведе изслушване на предложените кандидати за 
председател и член на Комисията за енергийно и водно регулиране по реда на 
раздел IV от Процедурните правила за условията и реда за предлагане на 
кандидати за председател и член на Комисията за енергийно и водно 
регулиране, представяне и публично оповестяване на документите и 
изслушването на.кандидатите в Комисията по енергетика, както и процедурата 
за избор от Народното събрание, наричани по-нататък „Процедурни правйла". 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 
Народното събрание. 

В началото на заседанието членовете на Комисията по енергетика 
решиха единодушно, че видно от представените документи кандидати са 
допустими за длъжностите, за които са предложени и следва да бъдат 
изслушани. 

За председател на Комисията за енергийно и водно регулиране е 
издигната кандидатурата на Станислав Тодоров. 

Г-н Станислав Тодоров, предложен и представен от народния 
представител Калоян Икономов от ПГ „Продължаваме промяната. Той посочи, 
че Станислав Тодоров е завършил право в Софийския университет през 2001 г ' 
след което започва работа като юрист в Министерство на отбраната в 
продължение на три години. През 2006 - 2007 завършва магистратура по 
международно бизнес право в CEU в гр. Будапеща, Унгария, 
започва работа за водещи в света на индустрията чуждестранни . 

' % 
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България, като Ей и Ес, Хайделберг Цимент и Вистеон Електроникс. През 
своята професионална кариера е ръководил отдели за търговски договори, 
доставки, и логистика. Познава добре електро-енергийната система на 
България. Има осем години мениджърски опит в сектор „Енергетика" по време 
на работата си в Ей и Ес Марица Изток 1 от 2007г. до 2015г. През първите три 
години управлява договорите по строителство на съоръженията на 
Топлоелектрическата централа на Ей и ЕС. След пускане на централата в 
експлоатация създава и управлява отдела за Доставки и Логистика в гр. 
Гълъбово, където се намира Централата. От 2013г. в продължение на две 
години, оглавява ръководното звено за доставки и логистика на Ей и Ес за 
целия регион Европа/Азия, включително и за централата в България. През 
2017г. започва работа в българския завод на „Хайделберг Цимент" АД в гр. 
Девня, в продължение на три години като Директор доставки и логистика за 
България и Гърция. От 18 януари 2022г. изпълнява длъжността заместник-, 
министър на Енергетиката на Република България с ресор „Енергийни 
политики". 

За член на КЕВР със стаж е областта на енергетиката е издигнат 
Благой Голубарев. 

Благой Голубарев, предложен от ПГ „Има такъв народ", беше 
представен от народния представител Тихомир Тенев. Той отбеляза, че Благой 
Голубарев е електроинженер, специалност„Електрически мрежи и системи" и 
има над 39 години стаж в енергетиката, от които над 35 години на ръководни 
позиции. Започва трудовия си стаж след завършване на висшето си 
образование в „ЕлектроснабДяване-София", като заместник-директор на 
„Подстанции и електропроводи", заместник-директор на район „Запад", 
Директор на район „Изток", а от 2000 година е зам.-изпълнителен директор и 
член на борда на директорите на „Електроразпределение-Столично". Участвал 
е активно в процеса на разделяне по дейности „Производство", „Пренос" и 
„Разпределение" в, енергийния сектор и отделянето им от тогавашната 
„Национална Електрическа Компания (НЕК). Г-н Голубарев е участник и в 
процеса на приватизация на „Електроразпределение-Столично". Съучредител 
и първи председател на Асоциацията на Търговците на Електроенергия в 
България (АТЕБ). Освен в сектор Електроенергетика, г-н Голубаре^ййаопит 
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и в сектор Прйроден газ. По негово предложение се разработва и реализира 
бизнес с компресиран природен газ, така наречения „виртуален газопровод". 
Със своя натрупан професионален опит г-н Голубарев е участвал в 
изграждането и лицензирането на редица проекти и обекти в областта на 
електроенергетиката и природния газ. Той има всестранен поглед на процесите 
в енергетиката - както от позицията на държавен служител, така и от частния 
сектор; както от. страна на изграждане, ремонт, поддръжка и експлоатация, 
така и с процеса на търговия с електроенергия и газ. 

Кандидатите за председател и член на КЕВР представиха в Комисията 
по енергетика своите концепции за дейността на комисията. 

Станислав Тодоров, кандидат за председател на комисията, изложи 
концепцията си, като акцентира на това, че клиентите са в центъра на работата 
на Комисията, не само по отношение на поддържането на поносими цени на 
енергията и ВиК услугите, но и в това да бъдат активен участник в 
трансформацията на енергийната система, чрез собствено производство и 
управление на потреблението. Необходима е активна работа и координация с 
потребителските организации, Министерство на енергетиката, 
Правителството и Народното събрание за осъществяване на енергийния 
преход и енергийната стратегия на Република България по най-щадящия за 
крайните потребители начин. При промяна на фокуса на Комисията тя може 
да бъде двигател на пазарната трансформация и ролята на потребителите в 
процеса • на декарбонизацията, Зелената сделка и децентрализацията на 
Енергетиката. Ролята на Комисията може да се засили, по отношение 
развитието на свободен пазар на едро и дребно на газ и електрическа енергия, 
упражнявайки активно правомощията по REMIT и Закона за Енергетиката. 

В представената от г-н Голубарев концепция се откроиха следните тези: 
Методиката за прилагане на REMIT - Регламент за интегрйтет и прозрачност 
на пазара е обсъждана, но с голямо закъснение и не е довела до желания 
резултат, което налага предприемане мерки в тази насока. При доставчик 
последна инстанция методиката за определяне на цените на електрическа • 
енергия от 2021 г. не решава проблемите в сектора, а ги задълбочава, което 
води до необходимост от актуализацията и. До 2025 г., предстои преминаване 
на битовите потребители на свободния пазар, което налага създаайкРнач 
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стратегия, за да не бъде повторен проблемът с небитовите потребители. 
Необходими са „смарт мрежи" и уведомителен режим за собствени нужди. 
Необходимо е създаване на ясна граница между „Пренос" и „Разпределение", 
тъй като към момента има дублиране на структури и дейности, водещи до 
завишени разходи. Относно газа е необходимо отваряне на пазара, към 
момента той е микс от „свободен" и „регулиран". Конкуренцията би довела до 
намаляване на цената. Необходима е сериозна работа за увеличаване 
доверието в действията на КЕВР, публичност, прозрачност, обсъждане на 
всички нива, не само в регламентирания формат: 

В Комисията по енергетика бяха проведени разисквания по направените 
предложения за кандидати за председател и член на КЕВР. Народните 
представители зададоха своите въпроси към кандидатите, на които беше 
отговорено задълбочено и изчерпателно. 

Председателят на Комисията по енергетика Радослав Рибарски, 
отбеляза, че не са постъпили въпроси и становища, по който да вземат 
отношение кандидатите, съгласно раздел IV, т. 6 и 7 от Процедурните правила. 

След проведеното изслушване Комисията по енергетика установи, че 
кандидатите отговарят на изискванията на Закона за енергетиката за 
заемане на съответната длъжност, за която са предложени. 

Въз основа на изслушването Комисията по енергетика предлага на 
Народното събрание да разгледа и гласува по реда на раздел V от 
Процедурните правила кандидатурите на Станислав Тодоров и Благой 
Голубарев, за което прилага към доклада проект на решение за всеки 
кандидат за съответната длъжност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 
КОМИСИЯТА 
ПО ЕНЕРГЕТИКА: 

РАДОСЛАВ РИБАРСКИ 
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Приложение 

Р Е П У Б Л И К А Б Ъ Л Г А Р И Я 
НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

Проект! 

Р Е Ш Е Н И Е 

за избиране иа председател на Комисията за енергийно и водно 
регулиране -

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с чл. 12, 

. ал. 1, т. 2-, буква „д" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 

Избира Станислав Боянов Тодоров за председател на Комисията за 
енергийно и водно регулиране. 
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Р Е П У Б Л И К А Б Ъ Л Г А Р И Я 
НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

ПроектJ 

Р Е Ш Е Н И Е 

за избиране на член на Комисията за енергийно и водно регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с чл. 12, 
ал. 1, т. 2, буква „а" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 

Избира Благой Гавраилов Голубарев за член на Комисията за енергийно 
и водно регулиране. 

[Мщщ v> aJL 
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ЧЕТИРИДЕСЕТ И СЕДМО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 
Комисия по енергетика 

П Р О Т О К О Л 
№ 6 

На 2 февруари 2022 г., сряда, се проведе редовно заседание на 
Комисията по.енергетика. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Актуални въпроси към министъра на енергетиката 
Александър Николов. 

, 2. Изслушване на кандидати за председател и член на 
Комисията за енергийно и.водно регулиране. 

Списъците на присъствалите народни представители -
членове на Комисията по енергетика, и на гостите се прилагат към 
протокола. 

Заседанието беше открито в 15,30 ч. и ръководено от 
председателя на Комисията господин Радослав Рибарски. 

* * * 

Вярно с 
ЧЪчО лева 

Началник ча о~ 
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2022 г., № 47-202-01-7, внесен от Министерския съвет на 
1 февруари 2022 г. 

РАМА ДАН АТА ЛАЙ: Ние сме „против", поради простата 
причина, че смятам, че... 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: „Против"? 
РАМАДАН АТАЛАЙ: ...Министерството не може да се 

занимава с толкова Нари, не им стигат. 
ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: „Въздържали се"? 
За - 11, против - 2, въздържали се - 2. 
Законопроектът се приема. 
Предлагам пет минути почИвКа преди изслушването? 
РАМАДАН АТАЛАЙ: Оставете тази почивка, дайте да... 
ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря на господин 

Николов и господин Данаилов. 

• Преминаваме към трета точка: 
ИЗСЛУШВАНЕ НА КАНДИДАТИ ЗА ПРЕДСЕДАТЕЛ И 

ЧЛЕН НА КОМИСИЯТА ЗА ЕНЕРГИЙНО И ВОДНО 
РЕГУЛИРАНЕ. 

Предоставени са Ви пълния набор от документи за 
председател и член на КЕВР. Искам да напомня, че всеки от Вас 
носй отговорност , за разпространяване на предоставените лични 
данни. 

При днешното изслушване няма да се задават Въпроси по 
автобиографията на кандидатите, които не са относими към 
длъжността, за която кандидатстват. Предоставени са документи, 
бяха изискани допълнителни документи, които са пред Вас. 

Бих Желал всъщност според процедурата, която гласувахме 
предишни път, допустимостта на кандидатите се гласува от 
Комисията на база на предоставените документи. Затова ще поставя 

Вярно с о р Л ^ Ш Щ Щ 
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на гласуване двете кандидатури, допуснати до изслушване Пред 
Комисията. 

Нека гласуваме допустимостта на господин Голубарев за член 
на Комисията по енергийно и водно регулиране. 

Моля да гласуваме за изслушването на господин Голубарев. 
За - 14, против и въздържали се няма. 
Господин Голубарев е допуснат-до изслушване. 
Да гласуваме за изслушване кандидата за председател на 

КЕВР господин Станислав Тодоров. 

За,-14, против и въздържали се няма. 
Единодушно допускаме за изслушване И господин Станислав 

Тодоров. 
По азбучен ред - преминаваме към представянето на 

кандидата господин Голубарев. Кандидатурата му е издигната от 
парламентарната група на „Има такъв народ". 

Моля, в рамките на две минути да представите Вашия 
кандидат. 

ТИХОМИР ТЕНЕВ: Благодаря Ви, господин Председател. 
Уважаеми колеги! Благой Гаврилов Голубарев е 

електроинженер, специалност „Електрически мрежи и системи". 
Има-над 39 години стаж в енергетиката, от които над; 35 години на 
ръководни позиции. 

Започва трудовия си стаж след завършване на висшето си 
образование в „Електроснабдяване — София" като релейчик към 
„Подстанции и електропроводи високо напрежение. 
Последователно заема различни ръководни позиции, свързани с 
ремонта, поддръжката й: експлоатацията на мрежи високо, средно и 
ниско напрежение, преноса и разпределението на електрическата 
енергия, организацията ша пласмента-й инкасото; Бил е заместник-
"и-ект™ ,ня „Подстанц— и е л е - т р ~ — и " , зам.-директог 
район „Запад", директор на район „Изток", а от 2000 г. е 'зг 

шШЬпева 
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изпълнителен директор и член на борда на директорите на 
„Електроразпределение - Столично". 

Участвал е активно в процеса на разделяне по дейности 
„Производство'', „Пренос" и „Разпределение" в енергийния сектор и 
отделянето им от тогавашната „Национална Електрическа 
Компания". В този период се създава и структурира Енергийната 
Комисия, която от своя страна разработва правилата, по които 
новоучредените дружества се лицензират. По стечение на 
обстоятелствата господин Голубарев е участник и в този процес. Но 
следва да се подчертае неговият принос в развитието и укрепването 
на новосъздаденото разпределително предприятие. То освен чисто 
техническите задачи за осигуряване на непрекъснато и качествено 
електроснабдяване трябва да реализира и приходите от 
електрическата енергия. По негов доклад до Съвета на Директорите 
на дружеството е стартирал процес по изнасяне на електромерите на 
границата на собствеността. Благодарение на това загубите на 
дружеството намаляват над два пъти в продължение на година, а 
вече това е съвсем нормална практика навсякъде. 

Пак по стечение на обстоятелствата господин Голубарев е 
участник и в процеса на приватизация на „Електроразпределение -
Столично" в периода 2004 - 2005 г. През 2005 г. се насочва към 
новосформираната й непозната все още дейност в енергетиката -
търговията с електроенергия. Ръководи и лицензира първата чисто 
българска фирма за такава дейност. Съучредител е и първи 
председател на Асоциацията на Търговците на Електроенергия в 
България. Като такъв е в непрекъснат контакт, диалог и спор, 
включително има спечелено съдебно дело, с Регулаторната комисия. 

Освен с електрическа енергия по предложение на господин 
Голубарев се разработва и реализира бизнес с компресиран 
прт'род~н г"з, така "а~ече""-- ,,ви--у~л~ - газопровод' 
връзка е изградена компресорна станция до град Симит/ 

xv 3 И^Ш^ Колева 
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газоразпределителни мрежи в град Гоце Делчев й град Симитли, 
които са лицензиранй от КЕВР за разпределение и снабдяване. 
Организиран и осъществен е и първият износ на компресиран 
природен газ към Република Северна Македония. 

Със своя натрупан професионален опйт господин Голубарев е 
участвал в изграждането и лицензирането на редица проекти и 
обекти в областта на електроенергетиката и природния газ. Той има 
всестранен поглед на процесите в енергетиката както от позицията 
на държавен служител, така и от частния сектор, както от страна На 
изграждане, ремонт, поддръжка и експлоатация, така и в процеса на 
търговия с електроенергия и Таз. Това може да се види в неговото 
CV, с което Вй препоръчвам да се запознаете. В тази връзка считам, 
че с натрупания си опит, знания и умения, господин Голубарев ще се 
справи ..със задачите! и ще допринесе за • подобряване на 
компетентността в КЕВР. , 

Успех, господин Голубарев! 
ПРЕДС: РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Има технически проблем -

10 минути почивка. 

(След почивката.) 

ГТРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Да представим и другия 
кандидат - Станислав Тодоров, от парламентарната група 
„Продължаваме промяната", в рамките на две минути. 

Заповядайте, господин Икономов. 
КАЛОЯН ИКОНОМОВ: Благодаря Ви. 
Станислав Тодоров е завършил право в Софийския 

университет през 2001 г., след което е юрист в Министерството на 
отбраната в продължение на три години. 

През 2006 - 2007 прави магистратура по международно бизнес 
" — - -т CEU - г—- Бу—пещ-, Унг~рия. След т ва започвйшШ^ 

^'НЩблевз 
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за водещите в своята индустрия чуждестранни инвеститори в 
България като Ей И Ес, Хайделберг Цимент и Вистеон Електроникс. 

През своята професионална кариера е ръководил отделите за 
търговски договори, доставки и логистика. Познава добре електро-
енергийната система на България. Има осем години мениджърски 
опит в сектор „Енергетика", натрупан по време на работата му в Ей 
И Ес „Марица изток 1" от 2007 г. до 2015 г. 

През първите три години управлява договорите по 
строителство на съоръженията на Топлоелектрическата централа на 
Ей и ЕС. След пускане на централата в експлоатация създава и 
управлява отдела за доставки и логистика в град Гълъбово, където се 
намира централата на фирмата. От 2013 г. в продължение на две 
години оглавява ръководното звено за доставки и логистика на Ей И 
ЕС за целия регион Европа и Азия, включително и за централата в 
България. 

През 2017 г. започва работа в българския завод на Хайделберг 
Цимент АД в град Девня. В продължение на три години е на 
длъжност директор за доставки и логистика за България и Гърция. 

През 2021 г. работи за Вистеон Електроникс, като -отговаря за 
глобалните търговски договори на Вистеон САЩ за софтуерни и ИТ 
услуги. 

От 18 януари 2022 г. изпълнява длъжността заместник-
министър на енергетиката на Република България с ресор 
„Енергийни политики". 

Владее свободно английски език. 
През своята кариера цени и отстоява професионалните 

принципи в работата и откритостга при вземане на управленски 
решения. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря, господин 
Икономов 
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Господин Голубарев, заповядайте да представите Вашата 
концепция за дейността на Комисията по енергийно и водно 
регулиране до 10 минути. 

уважаеми членове на Комисията! Дейността на КЕВР е 
разнообразна. Регламентирана е в Закона за енергетиката. За да бъда 
по-ясен и по-кратък, искам да заостря Вашето внимание върху 
няколко проблема, по които смятам, че трябва да се работи веднага, 
защото са важни, защото в момента са актуални и ще доведат до 
изпълнението на целите и задачите, които има да изпълнява 
Комисията. 

Първото, на което искам да обърна внимание, е регламентът за 
интегритет и , прозрачност на пазара. Това е задължение, което 
трябва да имаме, създадена е структура, има хора в нея, но 
регламентът не е задействан в България. За пояснение ще кажа, че 
Енергийната борса, съгласно Регламента, КЕВР участва в Комисията 
за сътрудничество на енергийния регулатор ACER и нашата 
енергийна борса е длъжна да докладва всички, сделки към ACER. Тя 
прави всичко това - оферти, сделки по краткосрочните пазари „Ден 
напред" и „В рамките на деня", а самите пазарни участници трябва 
сами да докладват сделките към Европейския регулатор. КЕВР има 
достъп до тези данни и всъщност трябва да осъществява контрол, 
изразен в предварително уговорени сделки, опити за манипулация на 
пазара, че се . използва пазарна сила, търговия с вътрешна 
информация и така нататък. 

Отделно от Тези анализи, които прави КЕВР, всеки пазарен 
участник във връзка с този регламент има право да подава сигнали, 
които също трябва да бъдат обследвани. До момента от публична 
информация е известно, че са подадени над 40 такива сигнала. До 
ТОЗИ МОМеНТ ПО НИТО е д и н ОТ СИГНалИТе н е е гтя п е н я и н Л л п м я и я UP 

БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Уважаеми господин Председател, 

нещо е направено. 
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Може би се сещате - преди години имаше скандали, свързани 
с непрекъснатата търговия, когато станаха големи сделки. Това 
трябваше да се разследва. Засега няма информация. 

Дейността по REMIT на КЕВР е една . от основните му 
функции, които досега не довеждат до нищо. Мисля, че би трябвало 
тук Да се вземат спешни мерки и Комисията да влезе в ролята си по 
този регламент. 

Другото, което смятам за важно, е, че КЕВР трябва да участва 
активно в пазарните обединения, които се случват сега. По принцип 
съгласно друг регламент КЕВР трябва да е водеща, регулаторният 
орган трябва да е водещата фигура. Водещи фигури са Българската 
енергийна борса й елекроенергийният системен оператор. 

След като се направиха обединенията с Румъния и с Гърция се 
вижда, че нещата се случват. Както всички забелязахте, когато 
цените тръгнаха нагоре, съвсем неправилно обществото свърза 
цените с пазарните обединения, а всъщност това се получи, защото 
преди това не беше направен анализ на тези обединения. Този 
анализ трябва да се прави от КЕВР като водеща фигура в такъв 
процес. 

КЕВР наистина трябва да влезе в ролята си на водеща при 
пазарните обединения. Така или иначе тази дейност ще продължи да 
бъде актуална. Няма никаква причина регулаторът да абдикира. 

Искам да заостря вниманието Ви, че РЕМИТ не се 
осъществява като хората. Пазарите на Българската енергийна борса 
са три вида. „Ден напред" и „В_ рамките на деня", пазар за 
двустранни' договори - екран „търгове" и екран „непрекъсната 
търговия", една малко позната на търговците и обществеността е 
една платформа Български финансови фючърси. Те са в 
партньорство с друга борса. 

Говори се, че няма възможност да се сключват дългосро 
договори. Това не е така. За да се сключи дългосрочен 
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трябва производителят да предложи такава сделка, за да може 
търговецът да пренесе нататък този продукт. 

Не се знае, че именно в тези финансови фючърси е възможно 
търговците, участниците да хеджират риска. Могат да закупят 
дългосрочно енергия на цена, която се предлага. Оттам не се 
интересуват от борсовата цена на пазара „Ден напред", играят на 
този търг, но всъщност се получава така, че ако купят на по-ниска 
цена, доплащат хеджираната, ако купят на по-висока цена, съответно 
им доплащат на тях, така че това е дългосрочен договор. 

Във връзка с неизпълнението, липсата на капацитет, поради 
това, че не се прави контрол на борсата, се наложи да се спре този 
екран за непрекъсната търговия, където казах, че* имаше съмнение за 
манипулации. На практика за един проблем, който можеше да бъде 
разследван, спряхме един екран, който можеше да бъде използван, 
особено в ситуацията, в която се намираме, защото колкото повече 
инструменти имаме, толкова повече разполагаме с лостове да 
влияем на цената и разбира се, да натискаме надолу точно в този 
момент. 

Доколкото имам информация, в много малко компании - под 
10 са тези, които ползват фючърсите, а пък тук е моментът да кажа, 
че КЕВР може чрез инструментите, които има, може да насърчи 
купувачите да участват на този пазар. Във всички формули КЕВР е 
заложила цената „Ден напред", а на практика, ако там промени, 
заложената цена за дългосрочен договор или друг продукт, то той 
може да насърчи играчите да ползват продукт, който се ползва 
навсякъде. 

Друго важно, което виждам, че КЕВР трябва да направи, е да 
възобнови проверките, контрола на лицензираните от него 
дружества по веригата. Има методика, може би трябва да се 
осъвремени, както и всички останали, защото мй прави впечатление, 
че всички публикувани на сайта методики, са с още ста} 

В я р н о с о ̂ И ш Ш Ш Р 
?ва 



90 

Това показва, че никой не ги е осъвременявал и че има нужда това да 
се прави. 

Контролът е важен и КЕВР трябва да го извършва, като не 
става въпрос за отговор на конкретни жалби. Например, когато 
КЕВР определя цените по съответните методики, никой не се 
съмнява, че спазва точната формулите, но работи по документи, 
които получава от лицензираните дружества. Досега не ми е 
известно да е направена проверка, а естествено, че не е възможно да 
се направи на всички, но целева проверка за някои разходи, които 
формират цената на който и да е продукт - било електрическа 
енергия, било топлина, било газ. В тази връзка идват жалбите, които 
гражданите подават, не само граждани - фирми, лицензианти, и се 
оформя една симбиоза между КЕВР, между лицензирани дружества, 
които на практика отговарят на всякакви проблеми със стандартни 
отговори, напечатени бланки. Фирмите усетиха, че няма контрол, а 
те го знаят, или, че е по-слаб и мисля, че тук е ролята на 
ръководството, което трябва да наложи Нова система за контрол, по-
скоро да възобнови този по методиката. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Моля за финални думи -
доста просрочихте времето. 

БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Съжалявам. 
Ще кажа по-важните моменти, които са належащи. Много 

фирми миналата година по понятни причини останаха на доставчик 
последна инстанция - някъде към 140 хиляди. Тези, които не могат 
да си изберат доставчик; които не знаят как да го направят, тези, 
които няма кой да ги защитава. 

На практика миналата година се промени методиката, по която 
КЕВР изчислява енергията - доставчик последна инстанция дава 
цената. По мои изчисления това доведе до голяма печалба на 
дружествата, които са лицензирани за доставчик после на 
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инстанция. За мен е непонятно защо точно в това време се промени 
тази наредба. Сега тя изигра лошата шега с фирмите, които останаха. 

Трябва да се вземе решение за фирмите за доставчик последна 
инстанция - те по някакъв начин трябва да бъдат извадени, ако 
трябва дори с жребий да бъдат дадени на фирми, които са съгласни 
да направят това. 

Важен въпрос е битовите потребители, които през 2025 г. като 
краен срок предстои да излязат на свободния пазар. Малките фирми 
са 140 хиляди, ако ги умножим по осем, на практика ще стане 
проблем през 2025 г., ако не работим последователно по това нещо. 
Ролята на КЕВР тук трябва да е водеща. 

Други проблеми са забавената либерализация в газовия сектор, 
която е причина за наказателна процедура спрямо България. КЕВР 
тук трябва да направи всичко възможно и да ускори този процес. 

Най-важното е доверието, което трябва да се изгради. Не 
казвам, че доверието е Нещо, което трябва да се прави всеки ден. 
Това, което заварим, трябва да го надграждаме и да оставим по-
добро нещо след нас. 

Много набързо това са проблемите* по които казвам, че 
спешно и продължително да бъде работено. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря Ви. 
Господин Тодоров, моля представете Вашата концепция в 

рамките на 10 минути. 
СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Благодаря Ви. 
Трябва да започна какво имаме като регулатори и като 

регулирани области. 
Българският регулатор има изключително широка и 

амбициозна сфера на регулация - регулира четири сектора: 
водоснабдяване, енергоснабдяване, газоснабдяване и топлоенергия. 

Това почти никъде като обхват на регулатор не се вижда в 
Европа, най-малкото защото е изключително амбициозно. ^ f ^ C t ^ V 

i f M j j j g  
Вярно с рр$№,^|||№ ! 
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Същевременно регулаторът има някакъв административен 
капацитет, постепенно поставяни задачи както да . регулира 
монополните и подобни на монополните дейности, така и да създава 
определен пазар. 

Ще кажа няколко думи какво имаме в момента - това, което аз 
виждам като състояние на пазара. 

По отношение на регулираните дейности на разпространение 
на електроенергия, на газопренос имаме добра регулация от страна 
на КЕВР, детайлно разписани методи на регулиране, ценови * 
периоди, компоненти, в случаите с ВиК сектора - и критерии за 
качество, които се следват, на регулярна база се отчитат и служат за 
сравнение между отделните предприятия в сектора. 

В този смисъл е естествено, че имат кризи както тази с цената 
на електричеството, по-скоро за покриване на разходите на 
енергопреносните предприятия, които няма как адекватно да бъдат 
предвидени в наредба с общонормативен характер. Затова се стига 
до ситуации, в които има напрежение, в който правителството и 
законодателната власт трябва да се . намесят, за да решат тези 
проблеми. 

Като нормативна база, като механизми на регулиране и като 
изградени процеси, мисля, че секторите на енерго и газоснабдяване 
са добре покрити. Същото се отнася до водния сектор и до 
топлоподаването и топлинната енергия. В този смисъл има неща, 
които трябва да се направят, например във водния сектор 
предприятията са затрупани от огромно количество информация, 
която постоянно трябва да попълват към отделни институции. Това 
променя малко фокуса на вземане на решения от предприятията. 
Това трябва да се подобри. Към.този момент регулацията работи и 
според мен работи добре. Фактът, че в последните години нямаме 
селища с перманентна криза за вода и с Лоши показатели за 
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питейната вода показва, че секторът отговаря добре на регулацията и 
канализира своите услуги в правилна посока. 

Има някои неща, които трябва да се кажат, за работата на 
регулатора в областта на това да създава пазари, по-скоро да 
преодолява исторически j-огромното влияние на държавата в 
икономическия живот. Това'очевидно е енергетиката и газовия 

" f сектор. i ' 
Мое лично мнение |е, че един от големите проблеми на 

България е неспособността 1да преодолее странното качество, в което 
се явява държавата в този процес. Какво имам предвид? Държавата 
като обобщено Понятие, от една страна^ е.собственик на активите, 
които генерират електричество, от, друга страна, е консуматор на 
това електричество, от трета страна, е регулатор на общата рамка, в 
която тези бизнеси трябва |да оперират. Можете да си представите, 
че един човек, ако трябва да прави това, той трябва да има 
изключителна дисциплина по това, когато взема решение, в какво 
качество ги взема. Сами виждате в дискусията на министъра на 
енергетиката му се задават въпроси за компенсация на бизнеса, в 
същото време му се задават въпроси за задлъжнялостта на 
предприятията в сектор „Енергетика" и същевременно му се задават 
въпроси за енергийната стратегия. Трудно е да се балансира между 
тези различни качества, които имат различни Интереси, когато трите 
качества са събрани в едно и също лице. 

Тук е. ролята на регулатора да помага тези функции да бъдат 
ясно дефинирани, когато се, вземат решения, да се вземат в интерес 
на крайните потребители. В "този смисъл мисля, че е редно да си 
даваме сметка, че понякога да имаш лостове да влияеш върху цената 

• на енергия от гледна точка на правителство и на законодател 
понякога помага, нб в дългосрочен план това по-скоро е уязвимост. 

Неслучайно говорихме за милиарди задлъжнялбст „на... 
определени предприятия, които са собственост на държавата. 

/г^У/^йЙ 
"( 7 т&Щ® Вярно С 
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тези слабости се проявяват в дългосрочен план. Ако сега имаме 
ресурси да овладеем донякъде кризата с компенсации от печалбите, 
които тези държавни дружества имат, то в дългосрочен план имаме 

Виждам голямо значение на ролята на регулатора да помогне 

оперират, и да оперират в най-добрия си капацитет. 
Мога да коментирам структурата на пазара. Да започнем с 

газа, защото е по-лесен. Очевидно най-дълго се съпротивляваше на 
всякаква идея за конкуренция и за разделяне на пазара. Преди две 
години беше създадена Газовата борса, преди две години започна да 
се мисли, че Булгаргаз, респективно Булгартрансгаз, не трябва да 
имат монопол. 

За съжаление, все още сме в началото на тази трансформация. 
И Булгаргаз, и Бултрансгаз са монополисти на съответните пазари, 
към преносна мрежа и снабдяване на големите потребители. На 
Булгаргаз очевидно трябва да се помогне да започне да различава 
функцията си между обществен доставчик, който гарантира 
определени регулирани цени за потребителите и домакинствата, и 
когато оперира на свободен пазар като доставчик на големите 
индустриални потребители. Това можем да видим в начините за 
определяне на цена, които в момента са хибридно решение. Това е 
залегнало в наредбите на регулатора и трябва да бъде критично, така 
и в своето поведение като участник на пазара. 

Със сигурност голямо постижение на сегашната Комисия е 
създаването на Борсата, лицензирането от миналата година на 
търговците на газ. Това не беше регулирано. В този смисъл 
Комисията има много повече правомощия сега. Все още сме в 
началото на либерализирането на този пазар и създаването на реална 
кон.*уре..ц"Я, хчоято "счки с~ н"™я—ме да д~В( 

повече и постоянни пррблеми, които трябва да решаваме. 

на всички участници на пазара да осъзнаят качеството, в което 

ниски цени на потребителите. 
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Две думи за пазара на електроенергия. Много добре развит 
пазар както на едро, така и на дребно. Това са оценки на 
Европейската комисия и на международни търговци на 
електроенергия, което обаче е доминирано от друга особеност на 
българския пазар; и това е, че 80% от предлагането на 
електричеството в България е под контрола на държавни 
предприятия. Това е концентрация, която неминуемо и постоянно 
оказва натиск върху ценообразуването на пазара. Няма как това. да 
бъде преодоляно с чисто пазарни механизми И виждам ролята на 
регулатора като голяма - допълнително да помогне на този процес 
да стане пО-ясен, по-предвидим в полза както на българските 
индустриални потребители, така и на българските малки и средни 
предприятия, които са вече на свободния пазар. 

Както каза колегата, 2025 г. сме поели ангажимент и 
домакинствата да бъдат на свободния пазар, така че това има 
огромно значение. В този смисъл мога да обобщя с две думи: 
виждам ролята на регулатора no-нататьк не толкова като пъдар на 
регулираните предприятия, а мисля да променим фокуса му в посока 
на това Да бъде двигател на промяната. Идва Зелена сделка, идва 
декарбонизация - всичко това трябва да бъде направено със 
съвместните усилия на Правителството и на законодателния орган 
Народното събрание. Нито регулаторът, нито правителството могат 
сами да направят тази промяна. Надявам се да сложим фокуса на 
регулатора върху крайния потребител. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря Ви. 
Приканвам Ви към първи тур от въпроси към господин 

Голубарев - той ще отговори в рамките на 10 минути, след това -
към господин Тодоров. 

Заповядайте, господин Панев. 
ВЛАДИСЛАВ ПАНЕВ: Въпросът ми е към двамата. Знаете, че 

приоритет на КЕВР досега беше поддържането на нискил^ан^гШ* 
' ' р ' 
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потребителите, което е естествено,- на тази цена се орязаха доста 
предложения от страна на компаниите,' които са собственици на 
мрежата за инвестиции в самата мрежа, така наречените умни 
мрежи. Това,, естествено, е нож с две острието, тъй като в бъдеще би 
ни коствало проблеми, би ни коствало проблеми при 
присъединяването на нови производители, които пък могат да 

- продават по-евтина енергия след година, две, пет в мрежата. Както и 
господин Тодоров спомена би представлявало препятствие пред 
ревизирането на Зелената сделка и увеличаването на дела на ВЕИ-
тата в икономиката, което би трябвало в момента да се случва на 
чисто пазарен принцип, в смисъл, че няма нужда от субсидии по 
тази линия. 

Вярно е, че има и. обратната страна на. медала, тоест трябва 
много сериозен контрол върху другите компании за това какви 
точно инвестиции правят, дали не отклоняват средства. Така че 
калкулациите на регулатора са изключително важни. Каква смятате 
да бъде политиката по този въпрос? 

БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Умните мрежи са много закъснели в 
България по мое мнение. Не обичам тази дума, защото са умни 
хората, а не мрежите. Те са ключът към Зелената сделка, защото тя 
предполага 'децентрализиране на производството, обръщане на 
посоката - не е само в посока от голям производител принос 
разпределение, ами малък производител, който, консумирайки 
енергията, да може да я продава, така наречените просюмъри, бих 
добавил просютрейдърй, защото освен да произвеждат и отдават, ще 
могат и да търгуват с този продукт. Това не може да стане със 
сегашното ниво на мрежата. 

Отделно, дори бих казал, че една такава умна мрежа двигател 
за нея може да бъде процесът на излизане на битовите потребители. 
Ако им се позволи в рамките на тяхната мощност, за която плащат; 
цена за достъп, примерно за един потребител е някъде оь 

г ^умтна полева 
Начални м Щ ^ / 
"Административно обслужване" " 
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ако се разреши да изгради за собствени нужди фотоволтаик или 
каквото и да е, и да може без балансиране и други пречки да отдава 
енергията, то това ще даде възможност и на енергийни общности и 
кооперативи, изобщо производството на енергия на място е 
бъдещето, на Зелената сделка без да омаловажавам другите 
мощности, на които ролята също е важна за компенсиране точно на 
тези малки мощности. 

Инвестициите в умните мрежи няма да бъдат малки и може да 
се съчетаят с излизането на битовите потребители и това ще 
оправдае разходите. Отделно всички знаем, че могат да бъдат 
ползвани и други средства извън тези, които са регулирани. 

РАМАДАН АТАЛАЙ: Благодаря на господин Голубарев и на 
господин Тодоров. 

Вярвам, че от характеристиките, които ни представихте, всеки 
един от Вас е специалист в съответния сектор. Ще имате много 
работа в Комисията по енергийно и водно регулиране. С. 
намаляването на броя на комисарите задачите, които сте си 
поставили, по контрола и да покриете четирите сектора на 
енергетиката,, ще Ви бъде трудно, но колегите ще направят 
комисията или девет или малко повече. 

Единствен ми е въпросът. Вие знаете, че сте представени от 
съответни политически формации. Така се представя всеки един 
член - от народен представител от съответна политическа формация. 

Смятате ли, че ще удържите на правителството да не Ви се 
меси в работата като независим орган, защото опитите ще 
продължават? Как смятате: ще удържите ли на премиера? Не 
виждам толкова премиерът да се намесва, колкото господин 
Василев, защото той е острието. В състояние ли сте да му 
отговорите, че ще бъдете независимият регулиращ орган. Благодаря 
Ви. 

Ж у Alfe, 
/ 'С/ 
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ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Заповядайте, господин 
Тодоров. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Това е един от ключовите въпроси 
за всеки човек, който се намира в ситуацията да бъде независим 
регулатор. 

В този смисъл лично за себе си съм отговорил на този въпрос, 
когато казах „да" и се съгласих, с моята номинация.. В моята 
потенциална бъдеща работа като председател на КЕВР единствените 

; интереси, които ще защитавам са интересите на крайните 
потребители. 

Дали" ще удържим на натиска, лично аз, доколкото познавам 
сегашното правителство, макар че то може да се промени и след 
известно време да е друг министър-председател, що се касае до 
сегашния състав на Министерския съвет, . вярвам, че този 
Министерски съвет, включително и вицепремиерът Василев се 
вслушват и разбират аргументите, когато са изнесени на база на 
факти. 

Сами разбирате, че самата структура и начинът на избиране на 
председател „и членове на КЕВР гарантират голяма степен на тази 
независимост. Лично аз не се чувствам уязвим от последващи 
въздействия най^малкото защото Народното събрание решава за 
избора на членове на КЕВР й при всеки опит за намеса подлежа на 
санкции и от Европейската комисия. 

РАМАДАН АТАЛАЙ: .Пожелавам Ви успешна работа. 
БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Понеже въпросът беше към двамата, 

бих отговорил, че чисто формално мандатът дава сигурност. За себе 
си мога да кажа, че съм бил в такива ситуации. Излизал съм с чест от 
такава ситуация. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря Ви. 
Заповядайте, госпожо Кирова. 
РОСИЦА КИРОВА: Въпросът Ми е към господин Тодор<^^1£ 

ш 
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Поздравявам Ви за това, че показахте завидни познания по 
работата на КЕВР и към момента. Радвам се, че има двама 
професионалисти пред нас, които се надявам да оправдаят 
очакванията на българското общество, защото те не са очаквания 
само на правителството или на определена политическа Партия. 

В тази връзка въпросът ми е: Вие лично имате ли информация 
за случаи на преднамереност от страна на КЕВР, за вземане на 
умишлени решения, с които да са нанесени щети на българските 
граждани? Ако имате такава информация, просто да ни я споделите, 
защото видях, че имате добър поглед върху тяхната. работа?! 
Благодаря Ви. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Начинът, по който КЕВР взема 
решенията си, в повечето случаи е разписан доста детайлно. Нямам 
конкретен повод, доказателства или сведения да кажа, че решенията 
на КЕВР в една или друга ситуация са били преднамерени или в 
ущърб на интересите на крайния потребител. Нямам такава 
информация. 

Това, което мога да кажа, да споделя и мисля да вложа усилия 
това да се промени, е да има предвйдимост във вземанията на 
решения на КЕВР. Със своето решение от месец декември КЕВР 
изненада по категоричен начин една част от участниците на пазара с 
промяна на една ценова компонента. Това можеше да бъде 
отправено към участниците, за да променят своето бизнес 
поведения, да могат да изолират цената, която предлагат за услугите 
си или електричество; знаейки, че КЕВР ще махне тази компонента, 
което съвсем правилно направи. Лично аз нямам съмнение, че когато 
борсовата цена и ВЕИ-тата могат да продават на по-висока цена не 
би трябвало да получават допълнителна премия от регулатора, 
респективно от българския потребител. 

Със сигурност КЕВР има какво да направи по отношение на 
това да изпраща сигнали към всички регулирани субекти така, ч 

• М м рчшц if I ук*. ; Вярно с о р и г Щ т Ь ^ 'л 
Шева 
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могат да съобразят своето поведение като хора и дружества, които са 
повлияни от решенията на КЕВР. 

РОСИЦА КИРОВА: Благодаря Ви за отговора. 
Значи, че се работи по комуникационната кампания на КЕВР. 

Благодаря Ви. 
ИРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Господин Мирчев. 
ИВАИЛО МИРЧЕВ: Два бързи въпроса към господин 

Тодоров. 
Първият е: ще засилите ли функциите на КЕВР по регулаторен 

одит и контролните механизми, с които правомощия регулаторът 
разполага по силата на Закона за енергетиката? 

Вторият: ще анализирате ли последните ценови решения на 
КЕВР и проектите за ценови решения, мотивите към тях и 
мотивацията за предложенията и приемането? Моля за кратки 
отговори, няма нужда от... 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: По първия въпрос: със сигурност 
да. Това, което виждаме у КЕВР през последните години, е 
сравнително добра работа по отношение на контролиране при 
формиране на процеса и документите и данните по време на 
формиране на прогнозните цени за следващия регулаторен период. 

Това, което не виждаме, е анализ дали тези разходи са 
направени както са били заявени. Поне аз съм останал с 

I 
впечатление, че това не се прави в достатъчна степен. 
Същевременно виждаме, че КЕВР по всякакъв начин се опитва да 
защити крайните потребители. Това в повечето случаи обаче 
означава да бъде изключително консервативен по отношение на 
признаване на бъдещи разходи за инвестиции. Това също трябва да 
бъде прегледан^ - всички инвестиции, които ще водят до 
дългосрочно намаляване на цената, защото са инвестиции или в 
инфраструктура,| която ще намали технологичните загуби или__в 
свързаност,, която ще промени начина, по който се търгува от$гЩщ^ 

- f p K 
Вярно с o p t t t M j ^ ^ . 
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от малките производители до мрежата. Тези инвестиции не само не 
трябва да бъдат отказвани, те трябва да бъдат насърчавани. 

Във връзка с Вашия въпрос, това трябва да става при стриктен 
контрол, най-вече последващ. Дали тези инвестиции са направени и 
дали те са довели до този ефект, който е бил заявен. Дори в частния 
бизнес има това - инвестиции се правят, след това, когато трябва да 
отчетем тези капиталови инвестиции доведоха ли до повишаване на 
производителността, понякога този анализ липсва. Според мен 
КЕВР трябва да развие капацитет И трябва да създаде този процес с 
всички регулирани от него дружества. 

По втория въпрос - дали ще ревизиране решенията на КЕВР. 
I 

По необходимост трябва да засегна решението от месец декември, 
върху което има наложен мораториум. Със сигурност ценовите 
компоненти трябва да бъдат изследвани дотолкова, доколкото 
енергоразпределителните предприятия получиха компенсации от 
правителството, то тази необходимост не се налага. В този смисъл 
това решение най-вероятно няма да бъде прието в този си вид. 
Затова експертите в КЕВР трябва да направят нов анализ и да се 
види дали има! други ценообразуващи компоненти, които са се 
променили, и ще приемем съответното решение. 

Само една добавка - лично аз мисля, че мораториумът беше 
добро нещо. Ще ви кажа защо - изключвам политическите окраски и 
тълкувания, това не е моя работа, всички са наясно, че има 
извънредна ситуация по отношение на снабдяване с газ и цените 
електроенергия в Европа. Всички се надяваме това да е с 
краткосрочен ефект - по-малко от една година. 

ИВАЙЛО МИРЧЕВ: Заслугата за мораториума е изцяло на 
колегите от ГЕРБ. Бяха направили страхотно предложение. (Шум и 
реплики.) 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Господин Денев, 
заповядайте за въпрос. 

Вярно с о р ^ в й Й ^ Щ ^ ^ _ 
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ТИХОМИР ТЕНЕВ: Уважаеми господин Голубарев и 
господин Тодоров, въпросът ми е към Вас. Смятате ли, че има 
манипулации в момента при сега провежданите търгове за еленергия 
на борсата според Вас? Благодаря Ви. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Аз наблюдавам две неща, върху 
които като регулатор бих искал да се задълбоча, когато имам 
правомощията и ако имам тези правомощия и ресурси. 

В момента изнасяме електричество към Турция. Борсовата 
цена преди седмица беше 80 евро в Турция. Как така от България се 
изнася цена към турския пазар, който е 80 евро?! 

БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Може да се види, че има физически 
поток към Турция, но това не значи търговска сделка. 

Интересен е въпросът има ли в момента в търговете...? 
Доказателства не мога да дам, но те могат да бъдат изследвани по 
този регламент. Ако борсовата цена е 420 лв., търгът се обявява 
примерно с минимална цена 300 лв. Много важен момент е, че се взе 
правилно решение да иМа лимит на търгуваното количество й 
обикновено то е или 5 мгвт или 10. Тогава повече фирми, могат да 
участват на пазара. Когато се обяви ниската цена, тогава се 
подреждат много фирми. Тази с най^високата цена обикновено е 
голям чуждестранен играч на пазара, тя дава високата борсова цена, 
взима си собствените 5 мгвт. Фирмите, които се подреждат по-
надолу, след това трябва да се изследва дали, кОгато вземат тяхното 
количество на по-ниска цена, не го продават.на този, който е взел на 
високата цена. При това положение се получава следното, вместо да 
се даде висока борсова цена така, че всички да играят около нея и 
печалбата да остане към производителя, в един момент се получава 
малки количества, които малки фирми са взели и дали те не го дават 
на големия. Това, разбира се, може да се изследва и тогава да се 
говори за манипулация. Нямам доказателства, мога да анализирам на 
прима виста. 
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ТИХОМИР ТЕНЕВ: Благодаря Ви. 
Пожелавам ползотворна работа и на двамата. Ще има много . 

какво да работите. 
ЕМИЛ ГЕОРГИЕВ: Въпросът ми е към господин Тодоров. 
В продължение на 30 години се сблъскваме с жалби, преди 

всичко в енергийния сектор. Преобладават тези към Топлофикация; 
София. Според мен, господин Тодоров, редно е един път в месеца да 
обявите като ден на отворени врати, в който да се срещате с 
представители на неправителствени организации, също граждани. 
Да се изразяват позиции във връзка с евентуално увеличение или 
въобще някакви мероприятия на КЕВР. , 

Това де факто ще е обществено обсъждане с граждани. 1 
Моят въпрос е: предвиждате ли във Вашия бъдещ план такова 

мероприятие? Пожелавам успех и на двамата: Желая да не се 
сблъсквате с гнева на потребителите и да има протести пред КЕВР, 
както досега. Аз съм участвал поне в 15. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Със сигурност Топлофикация 
София е горещ картоф. Не мога да не се съглася с думите на 
министъра на енергетиката, който беше самокритичен що се отнася 
до предприятията, които са в ресора на Министерството на 
енергетиката, и каза, че започват проверки и промяна на бизнес 
моделите на опериране. Това е абсолютно необходимо да се случи и 
при Топлофикация София. 

Говорим преди всичко за подобряване управлението на ' 
дружествата, специално на Топлофикация София, без естествено 
регулаторът да има каквато и да е възможност да влияе върху това 
освен през зададените качествени и количествени показатели в 

' съответната! наредба. 
В Този смисъл е разбираемо, че има Толкова много жалби; Не 

съм сигурен дали форматът-ще бъде месечна среща с недоволните 
граждани от . Топлофикация, но със сигурност сигналиге^-от^ 
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гражданите, независимо'дали се касае за Топлофикация София или 
Топлофикация Плевен, ще бъдат адресирани по системен начин. 
Както говорихме, това е въпрос на комуникация, но е въпрос 
регулаторът да изисква дружествата, обект на тези жалби, да 
отговарят адекватно и да вземат мерки по поставените въпроси. 

Мисля това да е част от фокуса на КЕВР. Както казах, 
надеждата ни е да поставим, крайния клиент и потребител в центъра 
на усилията и не само да го предпазваме от повишаване на цените, а 
също така да го направим част от процеса на вземане на решения, 
включително да поема отговорност и за нещата, които най-добре 
контролира- консумация, видове източници на отопление, и всички 
заедно да преминем успешно към този драматичен преход, който ни 
предстои в следващите пет-десет години. 

ЕМИЛ ГЕОРГИЕВ: Благодаря Ви, но изглежда не се изразих 
правилно. Имах предвид граждани, представители на 
неправителствени организации, не ден за жалбите, с които да се 
обсъждат мероприятия, които предвиждате, не дай си боже, 
увеличение на цената на енергоносителите. 

Да Вй кажа - миналата година жалбите при нас са 1500, от 
които 1200 са свързани само с Топлофикация София. Това имах 
предвид - представители на неправителствени организации. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Със сигурност неправителствените 
организации са изключително ключови в това да поднесат обективна 
гледна точка, неангажирана със собствеността или с управлението, 
или с конкретните злободневни теми. Разчитам на 
неправителствените организации и най-вероятно ще ги въвлечем в 
процеса както на вземане на решенията, така и по отношение на 
развитие на тези системи в бъдеще. 

ИВАН МАНЕВ: Благодаря, господин Председател. 

Вярно с 
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Имам въпрос към господин Тодоров. Разбрахме,; че трудно сте 
се съгласили да поемете тази позиция. В крайна сметка какво 
надделя? 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Честно казано, карате ме и аз да се 

Това, което ме накара да приема предложението, е много 
лично. В настоящата ми работа като заместник-министър ресорът, с 
който ще се занимавам, е изключително интересен и ми беше трудно 
да взема това решение. 

Върнах се в България. Съпругата ми е унгарка. Завършил съм 
магистратура в Будапеща и можех да остана да работя там и да 
живея. Завърнах се с ясна цел и съпругата ми постоянно ми я 
припомня - тя е, че се завърнах да променя нещо за по-добро. 

Лично аз вярвам, че хората, които знаят и могат, имат дълг 
към държавата, не само за Това, че им е дала възможност да се 
развиват, но самият дълг към това, че в крайна сметка сме българи. 

Като заместник-министър най-вероятно щях да направя 
някакви неща, които досега не са правени в България, но са 
уникални и да кажем имат, те са на проектна основа. Промените, 
които може да направи един регулатор в това да трансформира 
определени сфери от обществения живот, в случая енергетика, 
топлоподаване, газов пазар, имат огромен ефект върху цялото 
общество. В този смисъл, въпреки че решението,в действителност 
взех нелесно, мисля, че ще бъда по-удОвлеТворен от работата си в 
КЕВР, отколкото като заместник-министър на енергетиката. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря Ви. 
ЖЕЧО СТАНКОВ: Уважаеми колеги, уважаеми кандидати, 

имам по един въпрос към всеки от Вас. Първият ми въпрос е към 
господин Голубарев - запознах се с,Вашето CV. Действително, в 
електроенергийния сектор сте с огромен опит. Коментирахме по 
време на почивката - и в сферата на кс 

замисля 
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Какво е Вашето мнение: достатъчна ли е една платформа за 
търговия на енергийна борса и в каква посока ще работите за 
запазването на тази борса или ще има и други борси? Респективно, 
за стартиралите ще. установите, че стартиралите процедури по 
РЕМИТ не е нещо, което се приключва в рамките на месец или два, 
просто защото процедурата е по-дълга. При всички случаи това е 
нещо, на което ще се радваме периодично да ни давате отчет как се 
движат сигналите, съответно стартираните процедури от страна на 
Комисията. 

Към господин Тодоров, ако позволите, също имам въпрос. 
Господин Тодоров, във Вашето изложение, което показва, че 

детайлно сте изчели всички компетенции, които КЕВР обединява, 
ще имате възможнрст да ръководите два състава. Един ще отговаря 
за ВиК сектора и един ще отговаря за сектор „Енергетика". 

Първият ми подвъпрос е: не Ви ли безпокои, че няма да бъде 
застъпена цялата експертиза в енергетиката с електро, топло и газ? 
Съответно, бидейки избран от втори многомандатен избирателен 
район, заедно с колежката Рамадан, сигурен съм, че и тя ще ме 
подкрепи в този въпрос, нашата област страда от факта, че 
газификацията на домакинствата, за която като заместник-министър 
работих дълго време, осигурихме средства за финансирането и 
газифицирането на десетки'домакинства. Бургаска област е една от 
областите, която е лицензйонна територия от турската граница до 
границата ни с област Варна. За съжаление, община Бургас е 
газифицирана. ТЦе предприемете ли действия, свързани с 
Булгартрансгаз и лицензианта, които трябва да вземат отношение да 
се види какво трябва да се направи за тези решони, защото брутният 
вътрешния продукт, седем процента идват именно от туризма. Във 
всички случаи газификацията на тези региони ще допринесе 
допълнително за развитието им. 

; Началник на 
| "Администрсяивмо обслужване 

Вярно с ори 
ева 
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Засегнахте много детайли в газа. Искам да изразя моето 
безпокойство. Не знам дали господин Георгиев ще дойде пред КЕВР 
да протестира, но ако започне изменение на Наредбата за 
ценообразуване на газа, насочена към различните потребители, 
бъдете сигурни, че него може да не видите, но ще видите много 
други хора, които ще са сигурни, че по един или по друг начин, ако 
тарифите за бизнеса бъдат променени в нарастване, вече българинът 
знае, че това безспорно ще се отрази на неговия джоб, така че там 
трябва да пипате с кадифени ръкавици и да запазите баланса между 
справедливата цена на домакинствата, но пък бизнесът да запази 
своята конкурентоспособност. Въпреки че колегата от енергетиката 
го няма, ще опонирам за това, че въпреки ниската пазарна цена на 
газа в сравнение с Европа, ние трябва да запазим най-вече не само 
конкурентоспособностга на бизнеса ни в чужбина, но и 
поносимостта на цените, стоките и услугите, които този бизнес 
произвежда и се консумират финално от българските потребители. 

БЛАГОЙ ГОЛУБАРЕВ: Господин Станков, относно 
продуктите на борсата съм привърженик на конкуренцията. Колкото 

, повече инструменти, толкова по-добре за всички. (Реплики от 
народния представител Жечо Станков.) Изненада ме втора борса. 
Не е невъзможно. Лично аз съм привърженик - това увеличава 
конкуренцията. Друг е въпросът как стои законово. Тази борса е 
номинирана като борсов оператор за България. Но това са 
подробности. 

Отговарям, че съм привърженик на такава идея. Това 
увеличава конкуренцията. Конкуренцията води до подобряване на 
услугите и понижаване на цената. 

СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Със сигурност има някои неща, 

които трябва да се направят, и то в полза на всички потребители. 

Българската борса Айбекс по обясними причини за мен ндма-^ 

дългосрочни продукти. В момента там се търгуват сегменти^еЙ5е^х^\ 

Мщщ 
• Вярно с о р и г р а ^ | Ш 

. • Началник на о.т 
"Административно1оШ^жване" 
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напред" и „В рамките на деня", докато Дългосрочните продукти като 

t „Един месец", „тримесечие напред", половин година, дори две 
1 години напред - такива продукти няма. Не само ги няма, в последно 

време оборотите,, които минават през Тези краткосрочни продукти, 
са огромни. Лично за, мен като регулатор показва, че, потребителят 

потреблението 

разбирате; ако 

т няма възможност за избор да диверсифицира както 

през годината, така и цената през Годината. Сами 

Имаше такива продукти преди шест месеца, много от българските 

бизнеси биха избрали да хеджират риска си от сигналите, че 

газовите хранилища в Европа са полупразни и щяха да фиксират, ако 
имаха възможност, едногодишни дългове. Лично аз съм го правил. 
Правили сме точно такъв анализ > къде е балансът между риск- и 
сигурност,как това се отразява на бюджетите на съответните 

. предприятия; . 
Сигурен съм, че българската индустрия ще възприеме много 

добре, приветства създаването на тези продукти на българската 
енергийна борса. 

Да кажа, че това е задължителен атрибут - тези едномесечни, 

тримесечни и годишни продукти са .задължителен, продукт на всяка 

една енергийна борса. Мисля, че в Европа само българската' и 

румънската нямат такива. Това е важно, за да се преодолеят такива 

шокове, каквито имаме • сега. Можете да си представите 

енергоразпределйтелните дружества, ако имаха възможност да се 

хеджират и да си фиксират цената, която да им покрие 

технологичните загуби, да кажем на първи юли, сега нямаше да 

водим разговори да' ти компенсираме със стотици "милиони от 

българския бюджет. Това е нещо, което трябва да се направи. Радярг-^ 

Началн и к на o w K j ^ ^ ' , • .• 
" ' А д м и н и с т р а т й в н ^ Й ^ ^ к в а не" 
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се, че го има в Програмата на коалиционното споразумение като 
една от задачите, а именно възможността да има борсови 
дългосрочни продукти на Българската енергийна борса. 

На въпроса Ви за развитието на газовата инфраструктура и 
газификацията на България. Всички знаем, че газовите лицензни се 
изпълняват с изключителен приоритет там, където има 
индустриални потребители. Това е напълно разбираемо. 
Инвестицията в такава газова инфраструктура се връща в много по-
кратък период, защото консумацията на тези индустриални 
потребители е в стотици хиляди пъти, отколкото на едно 
домакинство. КЕВР трябва да се занимае с това и да се проведе 
разговор с газоразпределителните дружества какво е необходимо да 
се направи, за да се получи по-добра плътност на газопреносната 
мрежа. Най-вероятно това ще върви през тежкия разговор, за да 
развием газопреносна мрежа и да не я върнем в рамките на обозрим 
период. Да, ще бъде направено. 

Конкретно за бургаския случай - най-вероятно не пречи, но то 
е повсеместно. 

ЖЕЧО СТАНКОВ: Едно допълнение. Във връзка с 
изказването, насочено към българската независима енергийна борса, 
ще ви подведа с конкретна цифра, защото беше създадена преди 
повече от пет години, но ни се предлагат над сто продукта. Освен на 
пазара „Ден напред" и в „Рамките на деня" има почасови продукти, 
пикови, офпикови и така нататък. Включително има месечни, 
тримесечни, годишни - каквито пожелаете, пак казвам над сто 
продукта са. 
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Откъде идва големият проблем на КЕВР да създаде някаква 
предвидимост? Проблемът е, че самйте продавачи не излизат на тази 
дълга борса. Не излизат по една основна причина. Първата такава е 
българската енергетика зависи около 10% от газа доколкото газът се 
ползва за електропроизводство и виждате, че цената на газа всеки 
месец се мени. Има два варианта: човекът да продава „Ден напред"; 
с което да бъде сигурен, че всичко му е наред и си знае каква му е 
цената на газа. Другият вариант е да се опита да изкара някакви 
пари, да хеджира цената на газа и да го продава. 

Европейската комисия е на мнение, че „Ден напред" е 
истинската цена, другото, което е хеджирано - фючърсни сделки и 
така нататък, са по-скоро с изкривени цени. Реалната цена е в „Ден 
напред". Ще е напредък, ако успеете да убедите производителите на 
енергия на територия на страната да пускат по-дългосрочни 
продукти, които ще дадат глътка въздух не само на бизнеса, на ЕРП-
тата, които закупуват енергията си на свободен пазар. 

Със сигурност среща На Българската независима енергийна 
борса ще бъде много полезна. Още повече, господин Тодоров, с Вас 
имаме възможност да се познаваме от предходна среща. Ще се 
радваме на реформите, която с Вас коментирахме, за създаване на 
пазарен сегмент за търговия на гаранция на произход. Не очаквайте 
от нас много похвали, защото в момента сме в опозиция, но в мое 
лице като член на административния борд на Ейсър винаги съм на 
Ваше разположение. Преди всичко да работим в полза на 
обществото, на българските граждани така, че да изпълним Най-
важната за ача. 

ПРЕДС. РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Благодаря и аз. 

j Вярно-сор|, 
^ ^ Й Р ^ ^ о л е в а 

j Началник на 
I "Административно обслужване" 
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Няма други въпроси. Не са постъпили въпроси по чл. 89, ал, 4 

от ПОДНС, както и становища, по които кандидатите да вземат 

отношение. 

С това изчерпахме дневния ред за днес. 

Благодаря Ви за участието. Закривам заседанието. 

(Закрито в 19,55 ч.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

Радослав Рибарски 

Стенограф 
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Приложение As 1 
към заповед 
№ АД 46-150-05-33/20.08.2021г. 

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 
ЧЕТИРИДЕСЕТ И СЕДМО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

ПРИСЪСТВЕН СПИСЪК 

от заседание на Комисия по енергетика, 
проведено на 02.02.2022г. от / Г Ж . • ••••• ся 

п 

№ 
по 
ред 

Име, презиме, фамилия Присъствал, 
подпис 

Отсъствие по 
уважителна 

причина 
Забележка 

1 2 3 4 5 
1 РАДОСЛАВ СТЕФАНОВ РИБАРСКИ 

2 
ДЕЛЯН АЛЕКСАНДРОВ ДОБРЕВ № 

3 
ИВАЙЛО НИКОЛАЕВ МИРЧЕВ •— . 

4 РАМАДАН БАЙРАМ АТАЛАЙ 

5 ТИХОМИР ГОЧЕВ ТЕНЕВ — 
У , / , 

i 1 • • 'А 
.6 

АЛЕКСАНДЪР РУМЕНОВ НЕНКОВ 
Ч г 

7 
ВАСИЛ СТЕФАНОВ СТЕФАНОВ 

8 
ВЕНКО НИКОЛОВ САБРУТЕВ 

9 
ВЛАДИМИР СЛАВЕВ ТАБУТОВ 

\ЛГ : / / . 3 

/ 

10 
ВЛАДИСЛАВ ПАНЧЕВ ПАНЕВ 

' V ; / / / —-— 

/г-~{*Ш .'ft 

! Вярно C ОригМнШЙШ i 
i" „ J  I ¥ Л У1Уйна#о'левз 

•! Началник нз о т / Щ ^ с Т с ъ * } ^ 
" А д м и н и стр аги в н о^оВслу жв а н е" 



11 
ДРАГОМИР ВЕЛКОВ СТОЙНЕВ 

/ / 

t 
/ 

12 
ЕМИЛ ЦЕНОВ ГЕОРГИЕВ 

А / 1 

13 ЖЕЧО ДОНЧЕВ СТАНКОВ 

\v-n\i ' 14 
ИВАН КОСЕВ МАНЕВ 

15 ИСКРА МИХАЙЛОВА МИХАЙЛОВА 

16 
МОМЧИЛ КУНЧЕВ ИВАНОВ / 

17 
НИКОЛАЙ ГЕОРГИЕВ АНГОВ 

^S Ч\ •> 

18 
РОСИЦА ЛЮБЕНОВА КИРОВА , 

• 

/ / я / 1-г— 

19 СТАНИСЛАВ ДИМИТРОВ 
АНАСТАСОВ 

20 ТЕМЕНУЖКА ПЕТРОВА ПЕТКОВА 
—V -

Г 
* / 

21 ФАТМЕ ХАСАН РАМАДАН 
u/L 1 _ 

—т 

Легенда към колона 4: 

Б - болест 
К - служебна командировка в чужбина 
ОД - оправдателен документ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

/ РАДОСЛАВ СТЕФАНОВ РИБАРСКИ/ 
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ЧЕТИРИДЕСЕТ И СЕДМО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

ДВАДЕСЕТ И НЕТО ЗАСЕДАНИЕ 
София, сряда, 9 февруари 2022 г. 

Открито в 9,07 ч. 

Председателствали: председателят Никола Минчев и 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Уважаеми народни 

Тази седмица колегите онлайн са: 
Александра Милчева? 
АЛЕКСАНДРА МИЛЧЕВА (Продължаваме Промяната, чрез 

интернет платформа за видеоконферентна връзка): Тук. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Александър Ракшиев? 
АЛЕКСАНДЪР РАКШИЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 

интернет платформа за видеоконферентна връзка): Тук. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Георги Стамов? 
ГЕОРГИ СТАМОВ (Продължаваме Промяната, чрез интернет 

платформа за видеоконферентна връзка): Тук. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Димитър Гочев? 
ДИМИТЪР ГОЧЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 

интернет платформа за видеоконферентна връзка): Тук. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Петър Чобанов? 
ПЕТЪР ЧОБАНОВ СДПС. чоез интепнет п пптгИппмп^-^п 

заместник-председателите Мирослав Иванов и Кристиан Вигенин 

Секретари: Стефан Апостолов и Филип Попов 

представители, моля за регистрация. 
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ХРИСТО ИВАНОВ (ДБ, чрез интернет платформа за 
видеоконферентна връзка):. За. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Гласували в залата 
148 народни представители и онлайн 6 - общо 154: за 142 и 6 онлайн 
- общо 148, против 2, въздържали се 4. 

Предложението е прието. 
Обявявам почивка от 20 минути. 

(След почивката.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Уважаеми народни 
представители, моля, заемете местата си. t 

Преминаваме към точка трета от дневния ред: 
ИЗБОР НА ПРЕДСЕДАТЕЛ И ЕДИН ЧЛЕН НА 

КОМИСИЯТА ЗА ЕНЕРГИЙНО И ВОДНО РЕГУЛИРАНЕ. 
Преди да преминем към Доклада на Комисията по енергетика, 

ще Ви припомня Правилата за избор на председател и на член, както 
са обнародвани в „Държавен вестник" в частта, касаеща работата на 
пленарната зала: 

1. Заседанието се излъчва в реално време в интернет чрез 
специализирания тематичен сайт на страницата на Народното 
събрание. С решението на Народното събрание на заседанието 
присъстват предложените кандидати. 

2. Народното събрание изслушва Доклада на Комисията по 
енергетика. 

3. Всеки кандидат се представя от вносителя до две минути. 
4. Провеждат се разисквания по кандидатурите по реда на 

чл. 52 от Правилника за организацията й дейността на Народното 
събрание. 

5. Народното събрание избира поотделно председателя на 
Комисията по енергийно и водно регулиране и един член със стаж в 
областта на енергетиката на Комисията по енергийно и водно 
регулиране. 

6. Гласуването е явно к~мпкгризира"ата систШа^Ж 
гласуване. Ако има няколко кандидати за 

Вярно copН,Г 

| Началник на оЩЩ^^гг 
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гласуването се извършва по азбучен ред на собствените Имена на 
кандидатите освен ако Народното събрание реши друго. 

7. За избран се смята кандидатът получил повече от 
половината от гласовете на присъстващите народни представители. 
Ако няколко кандидати за съответната длъжност са получи повече 
от • половината от гласовете на присъстващите народни 
представители, избран е кандидатът получил най-много гласове „за". 

8. Когато никой от кандидатите за съответната длъжност не 
получи необходимите гласове, се провежда повторно гласуване, в 
което участват двамата кандидати получили най-много гласове „за". 

9. Ако и при повторното гласуване никой от .кандидатите за 
съответната длъжност не получи необходимите гласове, Народното 
събрание приема решение за откриване на нова процедура за избор. 

10. Когато някой от кандидатите се откаже от участието в 
избора преди гласуване на кандидатурата му от Народното събрание 
и той е единствен кандидат за длъжността, Народното събрание 
приема решение за откриване на нова процедура за избор на 
председател на Комисията по енергийно и водно регулиране или за 
един член със стаж в областта на енергетиката на Комисията по 
енергийно и водно регулиране. 

11. Ако няма кандидат за някоя от длъжностите, Народното 
събрание приема решение за откриване на нова процедура за избор 
на тази длъжност. 

Моля квесторите да поканят в залата Станислав Тодоров и 
Благой Голубарев. 

Постъпил е Доклад от Комисията по енергетика относно 
изслушване кандидатите за председател и член на Комисията по 
енергийно и водно регулиране. 

Давам думата на господин Рибарски да представи Доклада 
ДОКЛАДЧИК РАДОСЛАВ РИБАРСКИ: Уважаеми господин 

Председател, дами и господа! ' 

' .ДОКЛАД • , , 
относно изслушване на кандидатите за председател и 

Комисюп- за ~нерг"й— и водно регулиране^ J t f j S l 
НО с ори;пйн!Щ| 

V P X ^ '-ИШН^КОЛ ева 
Началник на о Щ ш ^ ^ ' 
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На свое извънредно заседание, проведено на 2 февруари 
2022 г., Комисията по енергетика проведе изслушване на 
предложените кандидати за председател и член на Комисията за 
енергийно и водно регулиране по реда на раздел IV от Процедурните 
правила за условията и реда за предлагане на кандидати за 
председател и член на Комисията за енергийно и водно регулиране, 
представяне и публично оповестяване на документите и 
изслушването на кандидатите в Комисията по енергетика, както и 

- процедурата за избор от Народното събрание, наричани по-нататък 
„Процедурни правила". -' 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет 
страницата на Народното събрание. 

В началото на заседанието членовете на Комисията по 
енергетика решиха единодушно, че видно от представените 
документи, кандидати са допустими за длъжностите, за които са 
предложени, и следва да бъдат изслушани. 

За председател на Комисията за енергийно и водно регулиране 
е издигната кандидатурата на Станислав Тодоров. 

Господин Станислав Тодоров, предложен и представен от , 
народния представител Калоян Икономов от парламентарната група 
на „Продължаваме Промяната". Той посочи, че Станислав Тодоров е 
завършил право в Софийския университет през 2001 г., след което 
работи като юрист в Министерството на отбраната в продължение на 
три години. През 2006 - 2007 г. завършва магистратура по 

. международно бизнес право град Будапеща, Унгария, след което 
започва работа за водещи в света на индустрията чуждестранни 
инвеститори в България, като Ей и Ес, Хайделберг Цимент и 
Вистеон Електроникс. През своята професионална кариера е 
ръководил отдели за търговски договори, доставки и логистика. 
Познава добре електроенергийната система на България. Има осем 
години мениджърски опит в' сектор „Енергетика" по време на 
работата си в Ей и Ес „Марица-изток 1" от 2007 г. до 2015 г. През 
първите три години управлява догово ите по ст оителство на--;,-

д v.. А Л ' Ц\ съоръженията __а Т .пл . .л .кХ.ч . с™.а ц е н т > _ _ ^й и ^с: 
пускане н« в ^кспло ^ ц " я създ~™ и упр-влява отделаза 
доставки и логистика в град Гълъбово, където сф щ^щра.Центп&тат! 

И 1 а а 9 
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От 2013 г. в продължение на две години оглавява ръководното звено 
за доставки и логистика на Ей и Ес за целия регион Европа - Азия, 
включително и за Централата в България. През 2017 г. започва 
работа в българския завод на „Хайделберг Цимент" АД в град 
Девня, в- продължение на три години като директор доставки и 
логистика за България и Гърция. От 18 януари 2022 г. изпълнява 
длъжността заместник-министър на енергетиката на Република 

. България с ресор „Енергийни политики". 
За член на КЕВР със стаж в областта на енергетиката е 

издигнат Благой Голубарев. 
Благой Голубарев, предложен от парламентарната група на 

„Има такъв народ", беше представен от народния представител 
Тихомир Тенев. Той отбеляза, че Благой Голубарев е 
електроинженер, специалност „Електрически мрежи и системи" и 
има над 39 години стаж в енергетиката, от които над 35 години на 
ръководни позиции. Започва трудовия си стаж след завършване на 
висшето си образование в „Електроснабдяване - София", като 
заместник-директор на „Подстанции и електропроводи", заместник-
директор на район „Запад", директор на район „Изток", а от 2000 г. е 
заместник-изпълнителен директор и член на борда на директорите 
на „Електроразпределение - Столично". Участвал е активно в 
процеса на разделяне по дейности „Производство", „Пренос" и 
„Разпределение" в енергийния сектор и отделянето им от 
тогавашната Национална електрическа компания. 

Господин Голубарев е участник и в процеса на приватизация 
на „Електроразпределение - Столично". Съучредител е и първи 
председател на Асоциацията на търговците на електроенергия в 
България. Освен в сектор „Електроенергетика" господин Голубарев 
има опит и в сектор „Природен газ". По негово предложение се 
разработва и реализира бизнес с компресиран природен газ, така 
наречения „виртуален газопровод". 

Със своя натрупан професионален опит господин Голубарев е 
участвал в изграждането и лицензирането на редица проекти и 
обекти в областта на електроенергетиката и природния газ. T o g ^ i p ^ ^ 
всестранен поглед на процесите в енергетиката както от поз^й^МаЙ ^ 
на държавен служител, така и от частния сектор; ВДР^ОТс р т р ^ щ а ; А 

е в а 
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изграждане, ремонт, поддръжка и експлоатация, така и в процеса на 
търговия с електроенергия и газ. 

Кандидатите за председател и член на КЕВР представиха в 
Комисията по енергетика своите концепции за дейността на 
Комисията. 

Станислав Тодоров, кандидат за председател на Комисията, 
изложи концепцията си, като акцентира на това, че клиентите са в 
центъра на работата на Комисията не само по отношение на 
поддържането на поносими цени на енергията и ВйК услугите, но и 
в това да бъдат активен участник в трансформацията на енергийната 
система чрез собствено производство и управление на 
потреблението. Необходима е активна работа и координация с 
потребителските организации, Министерството на енергетиката, 
правителството и Народното събрание за осъществяване на 
енергийния преход и енергийната стратегия на Република България 
по най-щадящия за крайните потребители начин! 

При промяна на фокуса на Комисията тя може да бъде 
двигател на пазарната трансформация и ролята на потребителите в 
процеса на декарбонизацията, Зелената сделка и децентрализацията 
на енергетиката. Ролята на Комисията може да се засили по 
отношение развитието на свободен пазар на едро и дребно на газ и 
електрическа енергия, упражнявайки активно правомощията по 
REMIT и Закона за енергетиката. 

В представената от господин Голубарев концепция се 
откроиха следните тези: Методиката за прилагане на REMIT -
Регламент за интегритет и прозрачност на пазара, е обсъждана, но с 
голямо закъснение и не е довела до желания резултат, което налага 
предприемане на мерки в тази насока. При доставчик последна 
инстанция Методиката за определяне на цените на електрическа 
енергия от 2021 г. не решава проблемите в сектора, а ги задълбочава, 
което води . до необходимост от актуализацията й. До 2025 г. 
предстои преминаване на битовите потребители на свободния пазар, 
което налага създаване на стратегия, за да не бъде повторен 
проблемът с небитовите потребители. Необходими са „смарт мрежи" 
и уведомителен режим за собствени нужди, необходимо е създав£н1Ц 

_ ' '* 1 1 _ <" / -w-̂  „ , . . /f'ti^ 'f .Тм Г '• ' на ясна граница между „Пренос" и „Разпределрше^_х^..жат^^ш^ Щ 
Вярно с о р и г и н | д а ^ : р 

I—1 -м i n I J I /1 I/ lĵ s П л УлХ еЛ Начал никна о т д ^ Х , t Л* ' // 
"Адми нистративнбЩаау^ите" 
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момента има дублиране на структури и дейности, водещи до 
завишени разходи. Относно газа е необходимо отваряне на пазара. 
Към момента той е микс от . „свободен" и „регулиран". 
Конкуренцията би довела до намаляване на цената. Необходима е 
сериозна работа за увеличаване доверието в действията на КЕВР -
публичност, прозрачност^ обсъждане на всички нива, не само в 
регламентирания формат. 

В Комисията по енергетика бяха проведени разисквания по 
направените предложения за кандидати за председател и член на 
КЕВР. Народните представители зададоха своите въпроси към 
кандидатите, на които беше отговорено задълбочено и изчерпателно. 

Председателят на Комисията по енергетика отбеляза, че не са 
постъпили въпроси и становища, по които да вземат отношение 
кандидатите съгласно чл. 4, т. 6 и 7 от Процедурните правила. 

След проведеното изслушване Комисията по енергетика 
установи, че кандидатите отговарят на изискванията на Закона за 
енергетиката за заемане на съответната длъжност, за коятб са 
предложени. 

Въз основа на изслушването Комисията по енергетика 
предлага на Народното събрание да разгледа и гласува по реда на 
Раздел V от Процедурните правила кандидатурите на Станислав 
Тодоров и Благой Голубарев, за което прилага към Доклада Проект 

,на решение за всеки кандидат за съответната длъжност. 
f 

„Проект! 
РЕШЕНИЕ 

за избиране на председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т: 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с 
чл. 12, ал. 1, т. 2, буква „д" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: /•. v 

h'iff&i 
iji'-y' . ЛлЛС  i W-.i . i1! j'̂ fi"̂ ':-". 

A ^ Г и Л л е в а 
Вярно c 
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Избира Станислав Боянов Тодоров за председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране." 

„Проект! 
РЕШЕНИЕ 

за избиране на член на 
Комисията за енергийно и водно регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. Гот 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с 
чл. 12, ал. 1, т. 2, буква „а" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 

Избира Благой Гаврилов Голубарев за член на Комисията за 
енергийно и водно регулиране." Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ; Благодаря Ви, господин 
Рибарски. 

Преминаваме към представяне на номинациите. 
Заповядайте, госпожо Кирова, за процедура. 
РОСИЦА КИРОВА (ГЕРБ-СДС): Господин Председател, 

моето предложение е процедурно във връзка с представянето на 
кандидатурите. Аз искам, ако се съгласите, да дадем възможност на 
двамата кандидати за председател и за Член на КЕВР да направят 
едно кратко представяне на своята специализирана професионална 
биография и да ни запознаят с това какви са мотивите им за 
кандидатстване на съответните длъжности - съвсем накратко, за да 
може да послужат като база за дискусиите и разбира се, да ни кажат 
дали са запознати с изискванията за съответната длъжност. На 
господин Тодоров, доколкото чух преди малко, липсват последните 
седем години от автобиографията. Ако може и това да ни изясни. 
Смятам, че това ще е начало за една конструктивна дискусия и ще 
можем бързо да приключим с избора. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Заповядайте, r o c n | g g p ^ 
Сабрутев. * Д / ^ Щ 

ш ж 
\ ВЕНКО САБРУТЕВ (Продължаваме Щ щ ^ ^ Щ Ш Г 
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Ви, господин Председател. 
Правя обратна процедура. Това; за което говореше 

преждеговорящата, го направихме в Комисията по енергетика. 
Разгледахме CV-та, слушахме, задавахме въпроси. Благодаря. (Шум 
и реплики.) 

, ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря. 
Предложените за номинации за председател и за член на КЕВР 

биха могли да вземат думата и да изразят своите виждания, своето 
отношение, но сега преминаваме както е по процедура към 
представяне на номинациите. 

На първо място номинацията на Станислав Тодоров. 
Заповядайте, господин Икономов, имате две минути за 

представяне. 
КАЛОЯН ИКОНОМОВ (Продължаваме Промяната): 

Благодаря, господин Председател. 
Ще запозная колегите в кратко резюме за господин Тодоров. 
Господин Станислав Тодоров е завършил право в Софийския 

университет през 2001 г., след което е юрист в Министерството на 
отбраната в продължение на три години. През, 2006 - 2007 г. 
завършва магистратура по международно право в CEU в град 
Будапеща^ Унгария, след което започва работа за водещи в света на 
индустрията чуждестранни инвеститори в България, като Ей и Ес, 
Хайделберг Цимент и Вистеон Електроника. 

През своята професионална кариера е ръководил отдели за 
търговски договори, доставки и логистика. Познава добре 
електроенергийната система на България. Има осем години 
мениджърски опит в сектор „Енергетика", натрупан по време на 
работата си в Ей и Ес „Марица-изток11" от 2007 г. до 2015 г. През , 
първите три години управлява договорите по строителство на 
съоръженията на Топлоелектрическата централа, на Ей и Ес. След 
пускане на Централата в експлоатация създава и управлява отдела за 
доставки и логистика в град Гълъбово, където се намира Централата 
на фирмата. 

От 2013 г. - в продължение на две години, о г л а б й ^ ^ ^ 
ръководното звено за доставки и логистика на Ей и Ес заШелйй 

у* /к/ШтЩ 
регион Европа/Азия, включително и за ЦентраЕШа^вТБмгаршгетГ1 
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2017 г. работи в българския завод на „Хайделберг Цимент" АД в 
град Девня в продължение на три години, като директор.доставки и 
логистика за България и Гърция. През 2021 г. работи за Вистеон 
Електроник, като отговаря за глобалните търговски договори на 
Вистеон САЩ за собствени IT услуги. 

От 18 януари 2022 г. изпълнява длъжността заместник-
министър на енергетиката на Република България с ресор 
„Енергийни политики". Владее свободно английски език. През 
своята кариера цени и отстоява професионалните принципи в 
работата и откритостта при вземане на управленски решения. 
Благодаря. (Единични ръкопляскания от „Продължаваме 
Промяната".) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: От името на 
парламентарната група на „Има такъв народ" - заповядайте. 

ТИХОМИР ТЕНЕВ (ИТН): Уважаеми господин Председател, 
уважаеми колеги! 

Благой Голубарев е електроинженер с над 39 години стаж в 
електроенергетиката, от които над 35 години стаж на ръководни 
позиции в енергетиката. Има специализации в Москва и Токио. 
Започва трудовия си стаж в „Електроснабдяване - София", като 
заема ръководни позиции. Участва също в отделянето на 
тогавашната Национална електрическа компания. 

В този период се структурира Енергийната комисия, която от 
своя страна разработва правилата, по които новоучредените 
дружества се лицензират. По стечение на обстоятелствата господин 
Голубарев е участник в този процес. Следва да се подчертае 
неговият принос в развитието и укрепването на новосъздаденото 
дружество. 

Освен чисто техническите задачи за осигуряване на 
непрекъснато и качествено електроснабдяване Трябва да реализира и 
приходите в електрическата енергия. По негов доклад до Съвета на 
директорите на Дружеството е стартирал процесът по изнасяне на 
електромерите на границата на собствеността, което води до 
увеличаване на печалбата на Дружеството в; продължение ш ^ ц Щ Т г ^ 
година. Ръководи и лицензира първата чисто българска ^ 
търговия с електроенергия. Той е първия^ ^ ^ ^ ю е д а ^ ^ ^ Й 
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Асоциацията на търговците на електроенергия в България. Като 
такъв е в непрекъснат диалог, контакт и дори спор с Регулаторната 
комисия, като има спечелено дело с Комисията. Със своя натрупан 
професионален опит господин Голубарев е участвал в изграждането 
и в лицензирането на редица проекти в областта на електроенергията 
и природния газ. 

Всичко това е описано подробно в неговото CV и смятаме, че 
той е един достоен кандидат за член на КЕВР. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря Ви, господин 
Тенев. 

Откривам дискусията. 
Желаещи за изказване? Няма. (Шум и реплики от ГЕРБ-СДС.) 
Прекратявам дискусията. 
Аз не видях някой да вдигне ръка. (Ръкопляскания от 

„Продължаваме Промяната".) 
Колеги, бъдете малко по-енергйчни, стига с тази тактика всеки 

да е последен. 
Заповядайте, госпожо Кирова, слушаме Ви. 
РОСИЦА КИРОВА (ГЕРБ-СДС): Благодаря Ви, господин 

Председател. 
Не очаквах, че ще бъде толкова кратка дискусията. Аз обаче 

съм убедена, че темата е важна и независимо от това, че ни бяха 
представени биографиите и трудовия стаж на кандидатите за член и 
председател на КЕВР, аз отново ще се върна на процедурата, която 
поставих, и ще изтъкна причините за това. 

Информацията, която имаме за единия от кандидатите, е 
достатъчно пространна и показва завиден професионален опит 
толкова, че може и в заем да даде на другия кандидат. За мен е 
изключително важно, първо те да бъдат равнопоставени за 
позицията, за която кандидатстват, и също така да запознаем залата 
и обществото, разбира се, с това дали кандидатите, са наясно с 
особеностите на длъжността, за която кандидатстват, запознали ли 
са се с изискванията на Закона за енергетиката - може би не бях ясна 
преди малко, смятат ли, че отговарят на всички условия? 

Обръщам се към двамата кандидати едновременно, разбййа сеУ 
оез да поставям под съмнение това нещо и точ~1 1 " 
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енергетиката - на Закона за енергетиката, който действаше към 
момента, когато подадоха своите документи. Тук има и именити 
юристи в залата, и хора с над 20-годишен трудов стаж; Те може би 
също ще ми обяснят на кои изисквания трябва да отговарят 
кандидатите: на онези, които действаха към момента, когато те си 
подадоха документите и приключи срокът за подаване, или на тези, 
които, утвърдихме след това съгласно вече действащия в момента 
Закон за енергетиката? 

И още веднъж - дали отговарят на изискванията съгласно 
стария или съгласно новия Закон за енергетиката, или пък изобщо 
отговарят ли на изискванията по двата закона? Защото при един по-
внимателен прочит, разбира се, за, който е необходимо време,' 
възникват определени притеснения в тази сфера и аз бих искала 
просто да ги разсеем за българските граждани преди дискусията да е 
свързана с това каква е концепцията и какво е виждането за 
развитието на Енергийния регулатор от страна на кандидатите за 
съответните длъжности. 

Така че като начало може би е редно да се обърна към тези, 
които предлагат съответните хора за съответните постове, и ще се 
обърна към колегата от „Продължаваме Промяната". Ако не искате 
да дадем думата на господин Тодоров, въпреки че аз предпочитах 
той лично да ни запознае, тогава нека колегата да ни обясни и да мй 
даде отговор на тези въпроси, които току-що зададох. ' 

Аз може би вече съм си отговорила и все пак искам залата да 
го чуе. Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, госпожо 
Кирова. . ' . • 

Има ли реплики към Росица Кирова? Няма. 
По всяко време, по което искат, могат да вземат думата. 
По отношение на това, което спомена госпожа Кирова, 

забелязвам, че в Доклада пише: „Членовете на Комисията решиха 
единодушно, че видно от представените документи кандидатите са 
допустими за длъжностите." Това цитирам от Доклада. По в с я к о е 

- време могат да вземат думата. • vty - -
Радомир Чолаков - за изказване. 1 м Ш 
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РАДОМИР ЧОЛАКОВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря, господин 
Председател. 

Уважаеми колеги! Понеже мълчанието по въпросите, които 
поставя госпожа Кирова, е смущаващо, ще си позволя да предложа 
някои възможни отговори, и дано да ме опровергаете. 

Факт е, че двамата кандидати изглеждат на базата на CV-тата, 
които бяха прочетени, много неравностойни. Кандидатът за члеН по 
CV-то изглежда има.в пъти по-голяма квалификация от кандидата за 
председател. Кандидатът за председател, твърдят тези, които го 
представиха, че е заемал ръководна длъжност, има стаж на 
ръководна длъжност, както казва Законът за енергетиката в новото 
си изменение. И искам да Ви кажа какво значи ръководна длъжност. 
Ръководна длъжност упражнява лице, което кумулативно може 
следните неща: да утвърждава й да изпълнява бюджет, да сключва 
договори и да харчи пари, да назначава и да уволнява хора. Това е 
ръководител. Всеки, който не може тези три неща кумулативно, е 
служител. 

В биографията на кандидата за председател на КЕВР, когото 
ние, разбира се, не познаваме и нямаме лоши чувства към него, е 
казано, че той в продължение на няколко години в едно голямо 
наистина предприятие в сферата на енергетиката е бил на различни 
позиции мениджър. Знаете, че с думата „мениджър" се борави доста 
свободно, особено в западните фирми. Има и офис мениджър, 
знаете, той.също е мениджър. 

Така че на мен не ми звучи убедително, че някой, който е бил 
мениджър в западна компания, е ръководител. И понеже аз съм бил 
ръководител в западна компания, знам, че мениджърът там не е 
ръководител. Знам какво е ръководител, защото аз съм бил и съм 
можел • кумулативно тези три неща. Така че просто помислете си 
дали колегата отговаря на изискванията на Закона. 

Тук миналата седмица, когато се променяше Законът, за да 
може да бъдат освободени членове на КЕВР и да бъдат напаснати 
условията към очевидно новите кандидати, бяха изтъкнати 
аргументи за това, че хората, които са в КЕВР, трябва д а ^ ^ Е ^ Ч 
обществено доверие. Колеги, това са хора, които трябва да Ш к Й ^ ^ 

1(4 
доверие, хора, на които обществото да им 
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тези, които ще съобщават оттук нататък цената на газа и цената на 
тока. И ако те нямат авторитета и силата с професионалната си 
биография, с опита си, и с, ако щете, общественото си присъствие 
през изминалите години да защитават тези позиции, то цялото 
обществено напрежение ще отива, отново го казвам, в 
Министерския съвет, и Вие това ще го видите. 

Стана Практика - и се обръщам към колегите от 
„Продължаваме Промяната", защото те са вносители на това 
предложение - . да бъдат освобождавани хора с доста високи 
квалификации и на тяхно мяСто да бъдат назначавани неизвестни 
лица, неизвестни, с неубедителни професионални биографии. В 
Агенцията за обществените поръчки беше освободен ръководител 
доцент доктор, преподавател във висши учебни заведения. На негово 
място беще назначен служител в търговска верига. 

С напускането на поста след изтекъл мандат на господин Иван 
Иванов ние губим доцент доктор. На негово място се назначава 
човек с не че спорна -биография, но неотговаряща на Закона 
биография. Мисля, че колегата Митев, когато обсъждахме 
измененията на Закона за енергетиката, каза - извинявам се, колега, 
ако бъркам - но струва ми се, че Вие казахте така много радостно, че 
сте измислили страшна юридическа схема как може 
законосъобразно да бъде подменен съставът на КЕВР и 
акцентирахте върху формалната страна: Вие да видите как сега 
юридически чисто ще го изменим. 

Аз съм променял състав на независим регулатор 2001 г. и съм 
, сменял 9 от 9 членове с изменение на длъжностната характеристика 
и знам как става. Ако продължавате с тези назначения и ако 
продължавате по този начин, аз ще Ви кажа какво ще стане с този 
закон, и Ви моля да го запомните. Рано или късно чл. .12 на Закона за 
енергетиката ще бъде променен и в него ще пише, първо, че 
членовете Са 9, те отново ще бъдат 9. Второ, че те ще бъдат с 
Ю-годишен стаж, ръководен - всички, и ръководният стаж ще бъде 
дефиниран по начина, по който аз го казвам сега, и председателят ще 
притежава най-малко научната степен „доктор". Така ще бъде, 
можем да възстановим авторитета на органа, който Вие в момента? \ 

г — ш ш | 
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безмилостно разрушавате. Благодаря Ви. (Ръкопляскания , от 
ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, господин 
Чолаков. 

Реплики към Радомир Чолаков? 
Росица Кирова - за първа реплика. 
РОСИЦА КИРОВА (ГЕРБ-СДС): Господин Председател, 

колеги! Господин Чолаков, прекрасно е това, което казахте, и звучи 
много пожелателно, но всъщност не е тема на дискусията. И 
позволете ми да не се съглася с това, което току-що направихте, по 
една-единствена причина. Ако трябва да изясним на обществото и на 
тази зала качествата на кандидатите, е най-добре наистина да 
изслушаме тях и да се запознаем от тях с професионалната им 
биография, особено там, където имаме обосновано предположение, 
че .не отговарят на изискванията на Закона за енергетиката, за да 
разсеем тези съмнения. 

Ако, разбира се, кандидатите не желаят да го направят, тази 
възможност имат вносителите. Аз всъщност смятам, че това е тяхно 
морално Задължение - да отговорят на въпросите, които им зададох, 
за да може по този начин бързо да приключим с този избор и да 
направим избор, който е законосъобразен. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, госпожо 
Кирова. 

Има ли втора реплика към господин Чолаков? 
Заповядайте, господин Михнев. 
АТАНАС МИХНЕВ (Продължаваме Промяната): Значи, 

страшен купон. Колегите от ГЕРБ вземат думата за изказване, второ 
изказване, реплика един върху друг и после ни обвиняват, че 
мълчим. Ами кога да се изкажем бе, колеги? (Смях и оживление.) 

Колегите ни Обвиняват, че не сме изслушвали кандидатите. 
Ами пуснете си записа от Комисията бе, колеги. (Смях.) И накрая 
излизат и казват, че имат опит в западни компании. Аз направих тук 
една биографична справка - 13 години ръководител на правния 
отдел на вестникарска група „България". Това лй е западната^^ 
компания? Мерси. (Ръкопляскания от „Продълз^^шГ ^ 
Промяната ".) 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Трета реплика има ли 
към Радомир Чолаков? Няма. 

Заповядайте, господин Чолаков, за дуплика. 
РАДОМИР ЧОЛАКОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаема госпожо 

Кирова, колегите не искат да отговорят на въпроса Ви, ле искат да 
поканят кандидатите, и те няма да говорят. Впрочем вторият 
кандидат бих го изслушал с удоволствие, защото изглежда човек с 
опит. 

Те ще ги изберат. Каквото и да кажем, каквото и да направим, 
тези хора ще бъдат избрани, защото мнозинството така е решило. 
Няколко пъти имам възможността да обърна внимание през 
последните седмици, че става дума за завземане на властта в центъра 
и по места, с партизански методи, с погазване на законите, с 
погазване на Конституцията. Майната им на правилата, ще правим 
каквото си искаме! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Господин Чолаков! 
РАДОМИР ЧОЛАКОВ: Назначаваме хора, за да можем. 
Извинявам се! Извинявам се, господин Председател! Ако ми 

направите забележка, ще я приема. 
Така че тези хора ще бъдат назначени. На тяхната съвест ще 

тежи дали изпълняват условията или Закона, и дали не ги 
изпълняват. 

И последното нещо, което споменах миналата седмица, това, 
което правите сега, ще резултира обратно, ще рикошира и Законът 
ще бъде изменен след време - по-рано или по-късно, точно в 
смисъла, в който Ви казах, за да бъдат назначени достойни хора, 
които се ползват с обществено доверие и които могат да облекат 
високата функция - членове на Регулатора, на Енергийния 
регулатор. Благодаря Ви още веднъж. 

А на господина, който се изказа втори, мисля, че не искам... 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря. 
ЛЮБЕН ДИЛОВ (ГЕРБ-СДС, встрани от микрофоните): По 

начина на водене. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Заповядайте, щ е п ^ Щ З Ь , 
Дилов. . . . 

I i m Вярно'сориги^Щ i, 1 | 
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ЛЮБЕН ДИЛОВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря Ви, господин 
Председател. 

Господин Председател, младият господин, който се изказа 
преди малко, не му запомних името, извинявайте, два пъти ни 
говореше в залата на „бе". Помолете го да не. говори на „бе". 

Вместо Радо само да Ви отговоря, че 15 години групата се 
казва „Вестдойче алгемайне цайтунг". Проверете си пак за какво 
става дума. 

А иначе, господин Председател, съгласете се, че ние имаме 
много , основания - по начина на водене е това - да имаме известно 
недоверие към Комисията по енергетика, защото председателят на 
Комисията по енергетика беше председател и на Временната 
комисия по енергетика. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Това не е по начина на 
водене, моля Ви! 

ЛЮБЕН ДИЛОВ: Абсолютно по начина на водене е. 
Господин Председател, бихте ли ми казали кога ние ще видим 

доклад на Временната комисия по енергетика? Нещо повече, бихте 
ли ми казали, господин Председател, Временната комисия по 
енергетика съществува ли, или не съществува? 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: По начина на водене на 
заседанието, господин Дилов. 

ЛЮБЕН ДИЛОВ: А по начина на водене на заседанието. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Да, на заседанието. 
ЛЮБЕН ДИЛОВ: Много ще бъда благодарен, ако науча 

отговора на този въпрос. Благодаря Ви. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: И аз Ви благодаря за 

изказването. 
В частта за употребата на „бе" се присъединявам напълно към 

него. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 
Следващо изказване - Жечо Станков. 
ЖЕЧО СТАНКОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаеми господин 

Председател, уважаеми дами и господа народни представители,_ 
уважаеми кандидати за така важните и авторитетни постове к ц м и З р ^ ^ ^ 
и председател на един от най-важните регулатори на терито^иЙ^нр 
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засечем веднъж в кулоарите. Вместо да си кажем „Добър ден!", той 
ми каза: „Хайде, точка три." Не знам какво трябваше да означава 
това, но със сигурност в днешния ден точка едно, или две, или три -
не бих ги поставил по някаква рейтингова листа, но всичките са 
важни. Особено когато в третата точка от деня избираме председател 
и член на регулатор,, който оттук нататък, а и досега се е грижил на 
първо място, за спокойствието и равновесието в секторите, които 
регулира. 

Уважаеми кандидати, политическите партии, които Ви 
издигнаха, по-скоро Вй хвърлиха на вълците. Да Ви кажа защо. В 
бързината си да препускат по законите, пропуснаха да Ви обяснят 
Вие по кой закон си подавате заявленията - дали по стария, или по 
новия. Аз, честно казано, очаквах от Вас дори и кратко експозе. 
Изразих становището си относно това, което казахте в Комисията, 
но въпреки това очаквах днес също да вземете отношение. 

Очаквах също председателят на Комисията, който трябва на 
първо място да се погрижи и спрямо правилата за избор, да погледне 
доколко документите са допустими и най-малко да беше се 
консултирал с един от 240-те народни представители, а именно за 
мен един от юристите авторитети от опозицията е госпожа Ива 
Митева,, която със сигурност щеше да му каже според нея отговарят 
ли, или не отговарят кандидатурите на стария или на новия закон, 
което създава още допълнително объркване. (Реплика.) 

Извинявам се! От управляващите. Ако съм направил грешка в 
изказването, съжалявам. . 

В тази връзка обаче трябва да сме наясно в едно - ако' на 
някого кандидатурата не отговоря на изискванията, това ще доведе 
впоследствие до големи юридически проблеми. Не казвам, че не 
отговоря. Тук управляващото мнозинство сами трябва да стигнете до 
заключението, защото и днес, колеги от управляващото мнозинство, 
идвахте при нас да се консултирате: ама отговорят или не отговарят 
подадените документи. 

Още веднъж - това се случи заради Вашето политическо 
нехайство, заради бързината, с която препускахте и п р е п у с к а х т & ^ е Ш ^ ^ 
законодателството - незнайно с каква цел, вместо да дебатираме?й)' 
^ & - 4 Ш L _ от днешния дневен ред на 14 февруари, да я д е б ^ т е ^ с ^ с Щ ^ 
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сигурност това щеше да Ви даде шанс да изчистите някои от 
юридическите проблеми, които има към днешна дата, но не е това 
най-важното. 

Колеги, този регулатор има също и разследваща функция. 
Бяхме свидетели във вчерашния ден на така да се каже една 
политическа игра, която се разигра от ръководството на Енергийната 
комисия, а именно - не знам дали до голяма част от Вас стана това 
достояние, че след като се закри заседанието на Енергийната 
комисия, се оказа, че хората, които трябва да изслушваме, нямат 
допуск до класифицирана информация и те трябва да напуснат. 

Аз се надявам бъдещото ръководство на Комисията за 
енергийно и водно регулиране освен да изпълнява текущите си 
задължения по никакъв начин да не спира стартиралите процедури 
по REMIT и още повече процедурата, която, ако не е стартирал 
господин Иван Иванов, към който още веднъж ще изразя моите 
почитания и удоволствие за съвместната ни работа през последните 
години, то да се погрижите тази процедура да стигне до своя 
логичен край, и най-важното - българското общество да разбере 
колко милиона за колко секунди изчезнаха от хазната на държавното 
дружество. 

Още повече, очакваме от Вас в този труден момент, в който се 
вижда, че буквално не чергата, а къщата гори, а български министри 
и премиери обикалят съседни държави, без да се грижат за 
спокойствието както на българските граждани, така и на местната 
власт, така и на бизнеса с цел да му осигурят достатъчно средства, то 
Вие да се включвате най-малко, колкото и Вашите колеги досега в 
бъдещите реформи на енергетиката, защото те предстоят да бъдат 
много. Знаете, те са обвързани както с териториалните планове, така 
И със зелената сделка, така и с модернизационНия фонд и с 
иновационния фонд, и Да Не ги изброявам всичките. 

За колегите управляващи трябва да спомена също следното 
нещо: след като днес ще си гласувате и ще овладеете-Комисията за 
енергийно и водно регулиране - най-малко в частта й енергетика, 
вече отговорността, изцяло е при Вас. Сменихте сй д и р е к т о р ^ Ш ^ ^ Х 
„Булгаргаз" и днес обаче никой от Вас не излиза да каже, че Й 

- _ Н I Н 
ръководство е публикувало бъдещата цена за месец април, йвятЬ: е й 

Вярно с о р и г и н й | ^ ^ W. . 
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по-висока от цената, която имаме в момента. Така че това 
ръководство плюс ръководството на КЕВР оттук нататък ще взимат 
решения. Ще видим дали ще спазите Вашите обещания, или 
най-малко на Вашия премиер, който каза, че оттук нататък Цената 
ще пада. Оттук нататък председателят на КЕВР ще се консултира с 
него, оттук нататък КЕВР няма да взима решения, дори и когато те 
са постановление по закон на определени дати, ако това нарушава 
спокойствието на премиера или на министрите в кабинета. 

Оттук нататък, колеги, цялата отговорност е във Ваши ръце! 
До момента се извинявахте с ръководството на „Булгаргаз", с 
Комисията за енергийно и водно регулиране, с какво ли не. Оттук 
нататък, след днешния ден да знаете - носите пълната отговорност 
пред българското общество, като трябва да знаете, че всяко едно 
решение на Регулатора може още повече да влоши икономическите 
параметри и да повиши инфлацията на територията на страната, 
която и към момента, като галопираща такава, е непоносима за 
българските граждани. 

Така че, моля Ви, мислете, бъдете внимателни и още веднъж 
съжалявам, че госпожа Ива Митева напусна залата, щях да се 
радвам, но само, ако смята, че всичките колеги, които са подали 
документи, отговарят на изискванията, да каже от трибуната, че 
отговарят, ако не може и да не взима отношение. Благодаря. 
(Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря за 
изказването, господин Станков. 

Реплика към Жечо Станков има Росица Кирова. 
РОСИЦА КИРОВА (ГЕРБ-СДС): Благодаря Ви, господин 

Председател. 
Господин Станков, репликата ми е към Вас, защОто бих искала 

да върна дискусията в сферата, в която в момента би трябвало да 
разговаряме, . а тя е именно изслушване на кандидатите за 
председател и член на Комисията за енергийно и водно регулиране, 
съответно и избор на тези кандидати. Да, и изслушването трябваше 
да е направено в Комисията и то беше направено, ние б я х м ^ ^ Г и ^ К 
водехме разговор. Й К ^ -Ж 

I I щ г -Вярно с ори.гинапа? j J 
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Искам да уточня онази неточност, която Вие допуснахте и 
която има направена в Доклада, Той казва, че в началото на • 
заседанието членовете на Комисията по енергетика решиха 
единодушно, че видно от представените документи кандидатите са 
допустими за длъжностите, за които са представени, и следва да 
бъдат изслушани. 

Обръщам Ви внимание на две неща - Комисията беше 
извънредна, при извънредна комисия материалите се представят, 
заедно с нейното свикване, да се прочетат автобиографиите и да се 
провери дали изброените дружества, в които е упражнявал дейност 
някой от кандидатите, са лицензирани по Закона за енергетиката, в 
такова кратко време не възможно. 

Това е причината, поради която поисках господин Тодоров и 
господин Голубарев, в случая става дума за биографията на 
господин Тодоров да ни каже кое дружество е било лицензирано 
съгласно Закона за енергетиката, за да може да попълни или тоест да 
отговори на изискванията съгласно новия приет, след като е подал 
документите си, Закон за енергетиката. 

Тук много удобно отсъстват юристи, които би трябвало да 
изпитват дълбок срам от това, че поставят това Народно събрание 
пред такъв избор поради неясно бързане. Можеше просто да не 
бързаме толкова и да се изпълнят всички изисквания на Закона. В 
момента поставяме самата процедура пред възможност да се окаже 
незаконосъобразна. 

И аз наистина моля да чуем кое е дружеството, което е било 
лицензирано съгласно Закона за енергетиката, в което има трудов 
стаж съответният кандидат? (Шум и реплики.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Втора реплика дали 
има? 

Иван Манев за реплика. 
ИВАН МАНЕВ (Продължаваме Промяната): Господин 

Станков, репликата ми е към Вас и искам да припомня какво се 
случи в Комисията. Когато беше изслушването на господин 
Тодоров, гледахте със захлас, след това отидохте при н е р о ^ Ш д ^ 
Комисията, веднага си разменихте телефоните и п р е ^ % и | | | 
Вашата ~ксп~ртна щ у ^о^агате. . Г̂  т ' r jr I i u r a w e i c . Вярно С оригийдпа^^- ©^W^V-i 
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Относно Комисията вчера, когато става въпрос за милионите 
за секунди, всъщност Вие дойдохте, попитахте кои са фирмите, 
разбрахте и си тръгнахте. Аз зададох заради Вас , въпроси за 
милионите за секунди, защото на мен също ми беше много 
интересно. Защо не останахте да изслушате милионите за секунди 
как са изтекли? Благодаря. (Ръкопляскания от „Продължаваме 
Промяната ".) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря Ви, господин 
Манев. 

Има ли трета реплика към Жечо Станков? Няма. 
Заповядайте, Господин Станков. 
ЖЕЧО СТАНКОВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря. 
Уважаеми господин Манев, много внимателно сте 

наблюдавали моите действия по време на Комисията, може би 
можеше и да чуете, че с господин Тодоров се познаваме още в 
качеството ми като заместник-министър по време на работата му в 
„Хайделберг цимент", когато България трябваше да изпълни 
задължението си. за енергийни спестявания и да го подаде към 
Брюксел. Ако не бяхме променили определена директива по време 
на нашето председателство, нямаше да постигнем тази цел, която 
постигнахме в момента, над 95% изпълнение на целта си пред 
Европа. Именно оттам се познаваме с колегата. Може би съм бил 
грешно разбран?! 

Аз към Вашйте двама представители, като физически лица, 
нямам абсолютно никакви претенции. Имам претенции по начина, 
по който променихте Закона за енергетиката и въпреки това във 
Вашите редици, не в нашите, повтарям - във Вашите редици има 
съмнения колегите отговарят ли на изискванията. Има съмнения във 
Вашите редици, повтарям, господин Манев! (Реплики от 
„Продължаваме Промяната'1.) Така че, ако не знаете кои са, мога 
да Ви дам и аз моя номер, както го дадох на господин Тодоров, за да 
може да ме попитате, когато имате свободно време! 

Госпожо Кирова, аз също очаквах днес колегите - кандидати, 
да вземат отношение, най-малко да кажат това, което споменар^^^Г^- . 
Комисията като дейност, която смятат да изпълняват. И във връз^кЙ! 
Вашето изказване й от гледна точка на rocnoi 

ва 
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гледал със захлас, напротив и по време на изказването на господин 
Голубарев, и по време на изказването, на господин Тодоров взех 

. отношение, най-малкото, защото по време на изказването на 
господин Голубарев имаше неточности, свързани с доставчика 
последна инстанция. Още повече, когато господин Тодоров се 
изказа, стана въпрос за това, че не съществува дългосрочен сегмент 
на борсата за дългосрочни договори, което, ако щете най-малко за 
това, че се познаваме отпреди това, не го споменах по време „на 
заседанието, а след заседанието отидох и му казах: моля Ви, 
срещнете се с колегите от Българската независима енергийна борса, 
за да Ви кажат, че има такъв дългосрочен Сегмент. 

Пак казвам - кандидатите като физически лица не ми бодат 
очите, боде ми очите начинът, по който в рамките на седмица и 
половина променихте Закона за енергетиката, и то го променихте по 
най-нескопосания начин, по който отново желаните от Вас 
кандидати може би сме нарушили кандидатурите чрез плика, който 
господин Гаджев подаде на председателстващия преди'време, но 
сегашните кандидати има някакво съмнение във Вашите редици 

дали отговарят на очакванията, или най-малко на условията. 
Ние само сигнализираме, ние сме опозиция. Оттук нататък 

Вие си носите кръста. Добри, лоши, който и да бяхте сложили, на 1 

всеки щях да си вдам телефонния номер, аз съм член на Комисията 
по енергетика и съм готов да помагам и както помагаме на 
председателя на Енергийната комисия, когато има нужда, защото 
той има нужда и го е показал (частични ръкопляскания от ГЕРБ-
СДС), така ще помагаме на всеки, който поиска нашия телефонен 
номер. Благодаря Ви. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) .. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, господин 
Станков.. 

Без такива намеци, моля. J 

Други изказвания? 
Теменужка Петкова - заповядайте. 
ТЕМЕНУЖКА ПЕТКОВА (ГЕРБ-СДС): Благодаря, уважаеми 

господин Председател. j ^ ^ t S s 
//ЛУ • \ 
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енергетика, когато кандидатите за председател на Комисията за 
енергийно и водно регулиране и член на КЕВР са имали 
възможността да се представят пред колегите. 

Прегледах много внимателно това, което те са представители 
като документи, това което пише в Закона за енергетиката, и тъй 
като съм била дълги години министър на енергетиката, знам колко 
важна е позицията на председателя на Комисията за енергийно и 
водно регулиране и знам какви тежки последствия може да има един 
неправилен избор за цялата енергетика, в случая и за ВиК сектора. 

Ще бъда малко по-директна от колегата Жечо Станков и ще 
кажа, че всъщност кандидатът за председател на КЕВР според мен 
не отговаря на изискванията, предвидени в Закона. Причината е 
много проста - това изисква да се направи един прочит на 

/текстовете от Закона за енергетика, за да се види за какво става 
дума. 

Колегата Тодоров, аз потвърждавам, че той е работил в Ей и 
Ес тъй като съм имала възможност в качеството си на министър да 
се видя с него, не знам дали той си спомня, но тогава темата на 
срещата ни беше съвсем друга, беше свързана с. това, че не бяха 
провеждани обществени поръчки при наличие на законово 
основание за това в компанията, в която той работеше, но 
потвърждавам, че е работил в рамките на компанията Ей и ЕС. 

Това, което обаче изисква Законът за енергетиката, и това, 
което се . признава като стаж в енергетиката, е да има пет години 
работа в дружество/което е лицензиант. Такъв лицензиаНт е само 
топлоелектрическата централа, която произвежда електрическа 
енергия. Останалият стаж на господин Тодоров е в други дъщерни 
дружества на компанията, които са свързани със сключването на 
договори, с логистика. Тези фирми не са лицензианти по смисъла на 
Закона. 

Още един аргумент за това цялото объркване, което е 
настъпило. Аз просто се учудвам, че колегите от управляващото 
мнозинство не са успели да видят какво на практика правят, но 
подаденото заявление от страна На господин Тодоров-да" 
26 януари 2022 г., промяната в Закона за енергетиката, коят^стй 
направили и с която сте решили, че ще си 

р е и Щ Ш 
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сила от 1 февруари 2022 г. Налице са абсолютно факти и 
обстоятелства, които по безспорен начин показват, че кандидатът за 
председател на КЕВР не отговаря на изискванията в Закона. 

Колеги, тъй като аз наистина съм загрижена за това, което 
може да се случи, тъй като Вие имате мнозинство, ще си гласувате 
наистина това, което прецените, но имайте предвид следното: ако 
Вие изберете такъв председател на Комисията за енергийно и водно 
регулиране, който е избран в нарушение на Закона, всяко едно 
решение, което КЕВР ще вземе впоследствие, подлежи на 
оспорване. Когато отидат в съда всички тези ар1ументи, то тогава 
всички решения, които Регулаторът ще вземе, ще бъдат на практика 
нелегитимни. 

Затова аз Ви призовавам да обмислите много добре посоката, в 
която се тръгва, защото Комисията за енергийно и водно регулиране 
е наистина един от основните стълбове в енергийния сектор и във 
ВиК сектора. 

Към настоящия момент там имаме един доцент доктор Иван 
Иванов - един почтен човек, един много добър професионалист, с 
когото години наред, смея да твърдя, работеха колегите от 
Комисията изключително добре, изключително добре бяха оценени 
от нашите европейски партньори. Имайте предвид, че такова едно 
назначение ще предизвика смут и по линия на Европейската 
комисия. 

Така че моят призив е: не подценявайте Комисията за 
енергийно и водно регулиране. Разбирам Вашето желание да 
овладеете сектора, почти го направихте - първо овладяхте БЕХ с 
разни трикове с промяна на устава и увеличаване на броя на 
членовете на Съвета на директорите, като ги увеличихте от 5 на 9 
без, разбира се, тези четирима, които назначихте с конкурс -
нарушихте Закона за публичните. предприятия, . но ние вече сме 
свикнали с това. След това пък намалихте членовете на Съвета на 
директорите на 7, освободихте легитимно и законно избрания 
председател на Съвета на директорите изпълнителен директор на 
БЕХ господин Валентин Николов, и решихте, че сте си р е ^ й й ^ ® ^ 
проблема и сте овладели сектора. Овладяхте и газовия пазйр^с ' 
„Булгаргаз" и сега искате да затворите кръга с КЕ®Рг 
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Аз Ви разбирам, но Ви казвам, че всички тези Ваши амбиции 
да овладеете сектора, да сложите наши хора, които да Ви дадат цена, 
такава каквато иска правителството - много скоро ще се обърнат 
срещу Вас. 

Но за съжаление, цената на това обръщане срещу Вас ще 
трябва да плати цялото българско общество, а цената, повярвайте 

, ми, е висока. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, госпожо 

Петкова. Има ли реплики към Теменужка Петкова? Жечо Станков, 
за реплика. 

ЖЕЧО СТАНКОВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря, господин 
Председател. 

Уважаема госпожо Петкова, извинявам се, че взимам реплика, 
но тя ще бъде много кратка. Според мен не е нерешим казусът. Към 
момента управляващото мнозинство, според мен в утрешния Ден с 
гласуването на Закона за бюджета, могат да вкарат в Преходните и 
заключителните изменения основно в Закона за енергетиката и 
уважаемите господа да си подадат отново документите, което да не 
ни поставя в тази хипотеза, в която се намираме в момента. 

Ако действително някой не отговаря на изискванията по 
Закона да влезем в един цикъл, в който да могат да бъдат оборвани 
впоследствие решения на КЕВР. Така че в Преходните и 
заключителните разпоредби, според мен, ако колегите съзрат 
проблем, могат да вкарат. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: За реплика и Атанас 
Атанасов. Заповядайте. 

АТАНАС АТАНАСОВ (ДБ): Благодаря Ви, господин 
Председателю. 

Уважаема госпожо Петкова, радвам се, че се върнахте в залата. 
Желая Ви здраве. Разбирам, че сте притеснена, но и аз имам 
определени притеснения и използвам възможността под формата на 
дуплика да Ви попитам нещо. 

Преди два дена видях прословутата Газова' карта, която се 
издирва от толкова години или от толкова месеци, и отдолу 
Вашият подпис. Кажете къде е? Благодаря Ви. (РъкотяскаЩ^-оп 
ДБ и „ Продължаваме Промяната ".) и^Штл — fc-UESS 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Моля да се придържаме 
към темата на дискусията, която е избор на председател. Казвам не 
изслушване, а избор. Има ли трета реплика към Теменужка Петкова. 
Няма. Заповядайте за дуплика. 

ТЕМЕНУЖКА ПЕТКОВА (ГЕРБ-СДС): Благодаря, уважаеми 
господин Председател. 

Първо ще отговоря на колегата Жечо Станков. Със сигурност 
има начини да се излезе от подобна ситуация, но аз мисля, колега 
Станков, че не е работа на опозицията да дава подобни съвети. Ние 
сме коректив и трябва да кажем къде смятаме, че бъркат 
управляващите, за да можем да бъдем полезни и да изпълним със 
съдържание ролята си на конструктивна опозиция. 

Що се отнася до репликата на господин Атанасов. Господин 
Атанасов, аз много се радвам, че картата се намери. И на Вашия 
въпрос къде е картата отговорът е - при Вас, Вие сте я намерили. 
(Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС и ВЪЗРАЖДАНЕ.) Много се радвам, 
че най-сетне сте я открили и се радвам, че сте видели какво пише. в 
нея.' 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря Ви, госпожо 
Петкова. Други изказвания? Станислав Анастасов. Заповядайте. 

СТАНИСЛАВ АНАСТАСОВ (ДПС): Господин Председател, 
уважаеми госпожи и господа народни представители, уважаеми 
кандидати! Да, интересен дебат се заформя, главно върху кандидата 
за председател на КЕВР. Основно там се съсредоточава и фокусът на 
цялото общество. Няма да коментирам другия кандидат. Наистина за 
нас буди недоумение защо той не е предлбжен за председател на 
КЕВР? Защото очевидно отговаря на абсолютно всички изисквания 
за разлика от господин Тодоров, около когото вече има съмнения. 

Колеги, очаквах - да, господин Христо Иванов е 
карантиниран, но очаквах, например господин Мирчев да Излезе и да 
представи кандидата. Господин Мирчев, все пак това е водачът Ви 
на листа от Старозагорския район. Беше редно, въпреки че 
„Продължаваме Промяната" са го предложили, Вие да го 
представите. Не е коректно. Наистина. Да. " ^ f f r i g ^ 

Иначе от тези трансфери, за които говори залата, став^яснр!р^ 
публи^т* ^<VBO -е случ-а - момент-. В з ~ в л г а ! Г т О ( 1 ш в Ш 1 ^ 
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Прокопиев (ръкопляскания и реплики: „Браво"!) правите поредните 
си действия с една-единствена цел да разбиете независимия 
Регулатор с користна цел, а именно да овладеете и да предоставите 
КЕВР на медийно-енергийния олигарх Прокопиев. 

Колеги, променихте Закона - introito persona за конкретен 
човек и оказва се, че пак той не отговаря на тези изисквания или 
поне колегите поставиха много сериозни съмнения върху това. 
(Ръкопляскания.) 

Искам да Ви обърна внимание на още един факт от всички 
предоставени документи. Господина кандидат за председател - не 
искам да споменавам името, за да не реши, че имам нещо лично към < 
него и искам да го уязвя - той е заемал длъжности според неговата 
трудова книжка - мениджър по договорни взаимоотношения, 
мениджър по логистично снабдяване и накрая завършва като 
мениджър за доставки и услуги. Несъмнено всичко свързано с 
доставките, услугите и строителството на Ей и Ес. 

Докато за първите две позиции от трудовата книжка 
разбираме, че той е освободен по чл. 325, където наистина може да 
има много хипотези от Кодекса на труда - от последната позиция 
именно през юни 2015 г. е освободен по чл. 331, който е:-
„Прекратяване на трудовия • договор по инициатива на 
работодателя", забележете. Казвам Ви това неслучайно, колеги, 
защото освен изискването за петгодишен стаж в- Закона за 
енергетиката именно чл. 12, ал. 1, т. 2 се цитира, чЬ трябва да 
притежават първо преди петте години, стаж добра професионална 
репутация. Забележете, добра професионална репутация, а, в случая 
имаме освободен по предложение на работодателя. 

Тук колегите от ГЕРБ загатнаха, но пред мен стои един доклад 
от АДФИ, а именно ДП-2-С-3 от 6 април 2015 г., който предшества с 
малко освобождаването на кандидата в момента за КЕВР. 
Съответният доклад, както спомена между другото и госпожа 
Петкова, Ей и Ес като секторен възложител по смисъла на ЗОП е 
длъжен да провежда обществени поръчки. Съответният доклад 
установява, че не са проведени само. за периода 2013 - 20-14 
ког ато пряко засяга кандидата и той по длъжностна характеристика 
и трудова книжка е бил там и се е занимавал с това от опйЬа^ата- ь - . Вярно с ор.игийайазщй. ? ; 
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биография, представена е от Вас самите - установява 113 на брой 
непроведени обществени поръчки. Забележете на каква стойност, 
колеги - 104 млн. и 707 хил. лв. в нарушение на Закона. Оттам 
нататък как продължава историята, това е нещо между Ей и Ек и 
кандидата в случая. 

Колеги, няма как да не отбележа, че е много странно да 
предлагате такъв кандидат,, който не е зачитал Закона за 
обществените поръчки в размер на близо 105 милиона и да го 
награждавате като председател на Държавния енергиен регулатор. 
Нещо доста притеснително. Нещо повече, продължавате с поредното 
газене на Закона, в случая морала и почтеността, които сами си 
заявихте. Всичко това е доказуемо с документи, които между 
другото, част от които Вие сами сте ги предоставили. Ние си 
направихме труда просто да съберем останалите. . 

А иначе е ясно, че това поредно действие не дава отговор на 
обществото защо токът е скъп и докога ще продължава да бъде скъп, 
а отговорът е много прост - токът е скъп и ще продължава да бъде 
скъп, докато Прокопиев си овладява енергетиката от край до край. 
(Ръкопляскания.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря, Ви, 
господин Анастасов. 

За реплика - заповядайте, госпожо Кирова. 
РОСИЦА КИРОВА (ГЕРБ-СДС): Господин Председател, 

много кратка ще ми бъде репликата с отново настояване да чуем от 
вносителя на предложението за председател на КЕВР... 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Репликата да е към 
господин Анастасов, госпожо Кирова. 

РОСИЦА КИРОВА: .. .кое от дружеството... 
Господин Анастасов, Вие прочетохте документи, но искам да 

чуя потвърждение от този, който предлага съответния кандидат. 
Отговаря ли на изискванията на Закона за енергетиката. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
госпожо Кирова. 

ту v ^ f ^ W l " 4 ^ ^ 
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СТАНИСЛАВ АНАСТАСОВ (ДПС): Госпожо Кирова, 
абсолютно се съгласявам с Вас. Ще добавя, че вносителите, 
независимо, дали са „Да, България" или „Продължаваме 
Промяната", които са двете лица на една и съща монета, знаете коя е 
монетата - да не Ви радвам прекалено много - дължат обяснение на 
тези въпроси. 

Колеги, има един принцип в публичния живот. Мълчанието е 
знак на съгласие. Ако Вие не излезете в момента и не защитите 
кандидата си, Вие се съгласявате, че предлагате един човек, който 
доказано е нарушавал и заобикалял Закона за обществените 
поръчки. А нали щяхте да спирате течовете? Щяхте да се борите с 
ин хауса? Какво стана, господин Ананиев? Дължите много 
обяснения и те ще стават все повече от ден на ден. (Ръкопляскания:) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Анастасов. 

Има ли други изказвания - господин Ненков, заповядайте. 
Колеги, ще Ви помоля изказванията да бъдат действително по 

темата. А Темата е избор на председател и член. 
АЛЕКСАНДЪР НЕНКОВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря, господин 

Председател. 
Уважаеми колеги! Колеги от управляващото мнозинство, 

държите се точно като хора, на които някак си всичко им е 
позволено. Ще трябва да Ви разочаровам, че това не е точно така и 
скоро ще го установите. Мълчанието, което в момента виждаме в 
тази зала, и фактът, че Вие не излизате и не оборвате не нашите 
предположения, а това, че сме абсолютно убедени, че кандидатът за 
председател на Регулатора не отговаря на Закона за енергетика. 

Не знам Вие с какви, очи и с каква смелост предлагате 
кандидат, когото лично не познавам, и до някаква степен ми е 
неудобно, че изобщо ще коментирам човек, когото не познавам. На 
базата на информацията, която имаме, ние не само се съмняваме, 
ами сме почти абсолютно сигурни, че кандидатът не отговаря за 
заеманата позиция. Не знам наистина, с какво самочувствие искате 
между капките някак си това да мине? Или излезте и кажете, че^бзш! 
кандидат отговаря и спазвате Закона, защото Вие сте се кд?|ли^Щ ^ 
спазвате Конституцията и законите на страната, неШИсъмоМ^Й "НЦ 

' еярНЪ-соригиншат^^з^ Г71 ! 
Ш д а Г К ^ М а | 
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практиката през последните месеци показва, че това не е точно така. 
Или излезте й защитете своята позиция, или обществото ще остане с 
впечатлението,' че има нещо нередно. 

Нали това беше идеята да-смените Регулатора? Да сложите 
правилните хора. Ама правилните хора не са Вашите приятели, 
колеги. Правилните хора са хора, които имат висока морална, 
професионална и отговаряща на длъжността квалификация. Хайде, 
стига сте се държали като хора, на които някак си всичко им е 
позволено. Миналата седмица сложихте шеф на Агенцията за 
обществени поръчки, който всъщност се оказва, въпреки неговото 
анонсиране, че има 15 години опит... 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Господин Ненков, по 
'темата. . " , 

АЛЕКСАНДЪР НЕНКОВ: Напротив, темата е много 
съществена, господин Председател. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Това излиза извън 
въпроса, който дискутираме. 

АЛЕКСАНДЪР: НЕНКОВ: Не е вярно това нещо. Не, това е 
изключително важно! 

Шефът на Агенцията по обществени поръчки, самата фирма, в 
която е работил, отрече той да се е занимавал с обществени поръчки. 
Да не говорим, че няма и юридическо образование. 

Сега ни предлагате човек за Регулатора, който разбрахме, че 
има много опит в логистиката, но ние не разбрахме какъв опит има в 
енергетиката? Какво общо има той с електроенергетика или с ВиК 
сектор? 

И ако наистина държите все пак обществото да не остане с 
впечатление, че има нещо нередно или съответния кандидат, или 
тези хора, които сте го предложили, да излезете и да защитите 
своята кандидатура. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ, МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Ненков. 

Реплики? Не виждам-
Други изказвания има ли? 
Заповядайте, господин Стефанов, за изказване. Г 

Вярно с оригиМй 
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. ВАСИЛ СТЕФАНОВ (Продължаваме Промяната): Благодаря, 
господин Председател. 

Уважаеми колеги, документите на кандидатите бяха 
публикувани' на 28 януари 2022 г., петък. Изслушването на 
кандидатите беше проведено на извънредно заседание на 
2 февруари 2022 г., тоест имахте доста време да се запознаете С 
всички тези документи, а даже по Вашите думи за единия от 
кандидатите те не са толкова много - по Вашите думи. Така че... 
(Реплика от народния представител Александър Ненков.) Не, не -
говорим за изслушването. Но както и да е, но не от място. 

В Раздел IV, т. 1 от Процедурните правила за избор на 
председател и член на КЕВР ясно е записано, че преди да изслуша 
предложените кандидати, Комисията по енергетика проверява 
представените документи и това дали кандидатът отговаря на 
съответните изисквания за заемане на длъжността, за която е 
предложен в Комисията за енергийно и водно регулиране. 

На заседанието ни на 2 февруари беше подложено на 
гласуване именно това - съответствието на господин Тодоров е с 
изискванията на чл. 12 от Закона за енергетиката и § 1, т. 59 от 
Допълнителните разпоредби към същия закон, свързани с 
професионалния му опит, разбира се. 

Подчертавам, всички единодушно, гласуваха „за", и то 
поотделно за двамата кандидати. Това са условия за допустимост. 
(Реплика от народния представител Александър'Ненков.) Не, вижте 
записа. Допустимост на кандидатите. Окей, но не от място. 
Благодаря. 

Това означава, че всъщност преценката на Комисията, 
включително с гласовете на опозицията, е била... (Реплики.) 
Господин Тодоров, не, единодушно беше решението, включително и 
на представители на ДПС. Та, тази преценка каза, че кандидатите 
отговарят на изискванията за допустимост за заемане на позицията; 

Мисля, че със сегашните изказвания се търси някаква медийна 
сензация за нещо, което вече е обсъждано, подложено е на 
гласуване, единодушно е прието с гласовете както на уттравлявагцото^. 

54 '"̂ ч." мнозинство, така и на опозицията. Благодаря Ви. ( Р ъ к о Щ ^ Щ Щ Ь ^ ^ 
„Продължаваме Промяната".) Вярно с 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Стефанов. 

За реплики Христо Гаджев, Теменужка Петкова за втора 
реплика и господин Табуто в за трета. 

Заповядайте, господин Гаджев. • • 
ХРИСТО ГАДЖЕВ (ГЕРБ-СДС): Благодаря. 
Много бърза реплика. 
Първо, по Вашето изказване искам да поемете изрично да 

отговорите: по кой от двата закона - по този, който действаше преди 
приемането, или по новия закон, който влезе в сила през февруари, 
са приети кандидатите? 

Второ, Вашето лично мнение: отговарят или не отговарят? 
И трето, да си спомните: презумпцията никога не е на 

Комисията, презумпцията винаги е на залата - това пише и в 
Конституцията, това пише и в Правилника за организацията и 
дейността на Народното събрание. Презумпцията за взимане на 
решение винаги е на залата, а не на Комисията. В Комисията човек 
може да гласува, може да приеме каквото прецени, но залата е тази, 
която решава. По принцип винаги е било така и това са правилата на 
парламентарната демокрация. 

, Но отговорете, моля Ви, Вие лично, защото тук, между 
другото, едно нещо ми прави впечатление - оглушителното 
мълчание на юристите от управляващото мнозинство. Нито един 
юрист не е взел думата да каже това отговаря ли или не. Даже ми 
прави впечатление,, че липсват и в залата (шум и реплики от 
„Продължаваме Промяната"), от партиите извън „Продължаваме 
Промяната", които ще го гласуват. (Шум и реплики.) Извинявам се. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Гаджев. 

Госпожо Петкова, господин Анастасов поиска реплика. За да 
редуваме групите: ще я дам на него. 

Господин Анастасов, желаете ли реплика все още? Не. 
Госпожо Петкова, заповядайте за втора реплика. 
Трета реплика за.господин Табутов. ' 

rVi A iT^lv 

ТЕМЕНУЖКА ПЕТКОВА (ГЕРБ-СДС): Благодаря, у в & Щ ш 
господин Председател. ШШ 7! Вярно с о р и г и ^ Ц Щ | 
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Уважаеми колеги, репликата ми е подобна на тази на колегата 
Гаджев. След като Вие, уважаеми колега от „Продължаваме 
Промяната", сте направили тази проверка на Комисия, кой точно 
закон, какво гледахте, разпоредбата от кой закон - от този, който 
влиза в сила от 1 февруари, или стария закон до 1 февруари? Това е 
единият ми въпрос. 

И втората ми реплика към Вас е свързана с това, ако в хода на 
една такава важна процедура се установи наистина несъответствие 
със Закона, какво трябва да направим? Трябва ли да продължим 
напред и да нарушаваме Закона, или трябва да спрем, да се върнем 
назад, да оправите каквото е необходимо със съответните правни 
техники и да се вземе наистина едно законосъобразно решение? 

Няма такава опция, ако, след като е гледано в Комисия и някой 
нещо не е видял или е подкрепил, значи продължаваме напред да 
погазваме Закона. Ние тук сме хората, които трябва да даваме 
пример на обществото, че трябва да се спазват законите и всички 
сме равни пред закона. А ние какво ще направим в момента - че има 
някои, които са по-равни?! 

Затова аз Ви призовавам да преосмислите Вашето решение. 
Благодаря Ви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
госпожо Петкова. f _ 

Трета реплика, господин Табутов. 
Заповядайте. • 1 

ВЛАДИМИР ТАБУТОВ (Продължаваме Промяната): 
Уважаеми господин Председател! Уважаеми колега Стефанов, 
наистина оставам с впечатлението, че се търси медийна сензация, 
както вчера се търсеше медийна сензация с извънредната комисия, 
която направихме. Там, за съжаление на колегите, не се намери теле 
под вола (шум и реплики от ДПС), така че Комисията, както Вие 
много добре описахте, единодушно взе решение за допустимостта, 
така че това може да се провери. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря, Господин 
Табутов. 

За дуплика, господин Стефанов. 
Вярно с 0 р и г ф 4 д Щ $ 

"•'If" 7 IpSv ^ 
Г Й У / Й Ш \\. 

ва 
Началник на 0 1 , 
"Административ н ^ ^ ^ й Й не" 



232 

ВАСИЛ СТЕФАНОВ (Продължаваме Промяната): Благодаря, 
господин Председател. 

Може би миналия път при изказването си не съм бил 
достатъчно ясен, затова ще Ви прочета буквално какво пише в 
Раздел IV, т. 1, буквално чета - Правилата, разбира се, ги гласувахме 
в залата, би трябвало да сте запознати, но както и да е - прочитам ги 
отново: „Преди да изслуша предложените кандидати, Комисията,по 
енергетика проверява представените документи и дали кандидатът 
отговаря на съответните изисквания за заемане на длъжността, за 
която е предложен в Комисията за енергийно и водно регулиране." 

На това съответствие, преценка, допустимост и както искате 
още го наречете, , по правила, които сме гласували тук всички, и 
опозиция, и управляващо мнозинство гласуваха единодушно „за". 
Това е. (Ръкопляскания от „Продължаваме Промяната".) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Стефанов. 

Заповядайте за процедура, госпожо Кирова. 
За процедура ли сте, господин Биков? 
ТОМА БИКОВ (ГЕРБ-СДС, от място)-. За изказване. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Заповядайте за 

изказване. 
ТОМА БИКОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаеми господин 

Председател, уважаеми колеги, нека да обобщим какво се случва 
последния месец. 

Вашето мълчание показва, че и Вас Ви е срам от това, което се 
случва по тази тема. 

Първото, което се случи, казахте: КЕВР е лош, защото обяви 
нови цени на тока, когато избраха нашето правителство. Добре. 
Трябва много бързо да го сменим. Тръгнахте много бързо да го 
сменяте, променяхте Закона, написахте нови правила. Оказа се, че те 
се пишат за някакъв персонален човек, защото се снижиха 
изискванията и се стигна до днешния ден, в който се оказва, че 
Вашият кандидат не отговаря нито на старите правила, в й ^ Ш Г ! ^ 

Х А новите. 

. . 
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Сега, това е конфуз, това се случва в политиката. Може и Вие 
дори да не сте знаели за това или повечето от Вас. Какво се прави 
оттук нататък? 1 . 

Това, което Вие показвате с малкото си изказвания, е, че Вие 
нямате задна скорост. Вие имате само предна скорост, нямате и 
спирачки. Аз го казах на колегите в Четиридесет и шестото народно 
събрание на тогавашното мнозинство, че бъркат в контакта и ще ги 

1 
удари токът. Токът ги удари, между другото. Затова, някои от тях 
имаха загуби. 

Сега Вй го казвам на Вас, ако нямате спирачка и нямате задна 
скорост, много скоро ще катастрофирате някъде. .Ние Ви го казваме 
добронамерено това. Ние тук не вадим компромати. 

Вие излизате и какво казвате за цялата тази ситуация? Вие 
казвате: Комисията по енергетика взе решение. Ама чакайте, тази 
комисия по енергетика да не е някакъв църковно-народно събор, 
чиито решения ще са валидни в следващите осем. века?! Каква е тази 
комисия по енергетика? Какви са тези хора вътре? Те са някакви 
сенатори от най-висш клас ли? Какво сте Вие там? 

Вие сте наши колеги и сте се объркали. Ето, ние си оттегляме 
подкрепата, защото в процеса на... (Възгласи от „Продължаваме 
Промяната": „Еее!") Ами, разбира се, остава да подкрепим и 
незаконно решение. Ние. няма да подкрепим незаконно решение, 
колеги! Вие ще го подкрепите и това няма да остане нечуто - то ще 
се чуе. 

Това, което правите в момента, е абсолютен скандал. Това е 
пълен скандал и той, на всичкото отгоре, ще има последствия, 
защото утре ще вземе решение КЕВР - обясниха Ви го тук съвсем 
спокойно и нормално - ще се вземат решения, ще дойде някой, ще 
обжалва решенията и ще се окаже, че ръководството е избрано 
незаконно и ще падне в съда, и ще се плащат неустойки, нб не от 
Вас, а от българските граждани. Това правите в момента. 

И изобщо сте неадекватни. Абсолютно неадекватни! 
Аргументите са Вй неадекватни. Единственият Ви аргумент е: 
Комисията взе решение и Вие го. подк епихте. Ами а, не с м в Ш * ? ^ 
запознали тогава с тези факти, запознахме се днес. {/£У\ 

. П.СГШ Вярно с оригинйфг^ 
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И между другото, днес цял ден в кулоарите и Ваши колеги - от 
управляващото мнозинство, изразяват своите притеснения и са 
притеснени от това, което се случва. Имайте го предвид! Вие самите 
сте неспокойни. И тук мълчат вече доста време три от четирите 
парламентарни групи, защото няма какво да кажат. Съжалявам, но 
затова мълчите, а не мълчите, защото бързате да се приберете, а 
нямате какво да кажете. 

Променете си решението, оттеглете тази номинация, 
предложете нова;, която да отговаря на законовите изисквания, и дай 
боже, Оттам нататък КЕВР да си върши добре работата. Благодаря 
Ви. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Биков. 

Има ли реплики към изказването на господин Биков? 
Заповядайте, господин Свиленски. 
ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ (БСП за България): Уважаеми колеги! 

Уважаеми господин Биков, с риск да Ви дам още три минути време, 
в тази комисия членовете - колеги народни представители, имат 
глави на раменете си. 

С решение на Народното събрание, което е с ранг на закон или 
малко под закон, са приети Процедурни правила, които са с ранг на 
закон или малко под закон. Комисията изпълнява възложеното от 
това Народно събрание - от всички нас, включително и от Вас - да 
извършва някакви функции и тези функции са да допусне или да не 
допусне кандидата. 

Аз не съм член на тази комисия, не съм участвал и не знам 
дали отговаря, или не отговаря - не мога да Ви кажа, но Вие сте 

, имали представители там, който днес в Доклада ни казват, че те 
отговарят. Тоест Вашите представители - на опозицията, ако 
Докладът е верен, разбира се, лъжат 240 народни представители, 
лъжат 7 милиона българи. Това правят Вашите представители в 
Комисията и днес да заставате на тази трибуна и да казвате: Вие 
какви сте, Вие горна камара ли сте, Вие велики ли сте?! Не, те са 
колеги народни представители, които са си изпълнили з а д ъ л ж е Ц ^ т ^ З ^ к 
- констатирали са, че тези господа отговарят или не 0Tr0B^)^lf©|| 

^ IHWS0';. случая са казали, че отговарят и са предложили~ДокШда ;.:на *— 
Вярно с. ори ги •.... 

Йр '̂н a K'otl e в а 
Началник на отДеЩ^о'":"^:^ 
"Административно обслужване" 



235 

Комисията. И Вие сте- се сетили след една седмица, ;че някой не 
отговаря. (Реплика от народния представител Александър Ненков.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Колеги, моля Ви, не 
от място. Нека да се уважаваме. 

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ: Започнахте, че имало съмнения в 
управляващите, после започнахте с директни документи, ами,излезте 
и кажете имена и факти, колеги. Излезте и кажете: Иван, Георги 
Свиленски, и , Стоян имат съмнение! (Реплика от народния 
представител Десислава Атанасова: „ Ами казахме. '•') Имало някой, 
който се съмнявал. Вашите колеги в Комисията са се подписали и са 
гласували, че те отговарят. Аз вярвам в случая на Вашите 
представители в Комисията, както и на всички, които са подписали 
този доклад на Комисията по енергетика. 

Така че, господин Биков, те не са горна камара, те изпълняват 
решения на Народното събрание, което е приело Процедурни 
правила. Това не е просто едно становище на Комисията, това е 
решение на Комисията. Има разлика между становище и решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Свиленски. 

Има ли други реплики към изказването на господин Биков? 
Заповядайте. 
МИРОСЛАВА ПЕТРОВА (Продължаваме Промяната): 

Уважаеми господин Председателстващ, дами и господа народни 
представители, колеги! Уважаеми господин Биков, аз и тук, и сега 
бих излязла малко да помълча. Ако имаше и деца гости в момента на 
балкона на Народното събрание, и те щяха да разберат защо мълчим. 
Всички разбраха защо мълчим. Защото сме в недоумение от начина, 
по който върви мисълта Ви, от начина, по който вървят аргументите 
Ви. 

И сега да си повторим накратичко. Гласувала ли е Комисията 
допустимостта на нашия кандидат? (Реплика от народния 
представител Любен Дилов.) Да, гласувала е. Допустим ли е нашият 
кандидат? (Реплики от ГЕРБ-СДС.) Да, напълно допустим е. И сега , 
да си обясним за секунди, всеобщото вълнение, особено Вашето, a T O f f r » ^ . 
най-вече се състои в това, че Вие, Вашата организация, кбйта-J, \ 
доскопо' уп. -авляваше CTF»H«T« НИ ("еплш-в—ет—парфгшШ ГТ 
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представител Десислава Атанасова), действително правеше 
буквално каквото си иска, по начина, по който си иска, както си иска 
и когато си иска. Е, не сме като Вас! (Ръкопляскания от 
„Продължаваме Промяната".) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
госпожо Петрова. 

Има ли трета реплика? 
Заповядайте, господин Попов. 

' ФИЛИП ПОПОВ (БСП за България): Благодаря, уважаеми 
господин Председател! . 

Уважаеми господин Биков, Вие казахте, че днес сте се били 
запознали с недопустимостта на кандидатите. Е, да де, ама малко не 
се връзват нещата, защото и Законът, и кандидатите са едни и същи 
от преди няколко дена, когато ги гласува Комисията, и сега са 
същите. Едни и същи са! 

Тук Вие говорихте и за морал. Чудно ми е откъде Черпите този 
морал. (Реплики от ГЕРБ-СДС.) Някой от колегите, Вашите, 
говореше за морал. Най-вероятно сигурно от тефтерчето на 
Златанов, там е пълно с морални стожери - да се удари, да се 
ликвидира и така нататък, което изчезна, между другото, някъде в 
дебрите на правосъдната ни система. 

Така че, господин Биков, тази теза, която се опитвате днес да 
изкарате тук в пленарната зала на Народното събрание, че видите ли, 
днес сте се били запознали с недопустимостта на кандидата, просто 
много куца.' 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Попов. 

За дуплика, господин Биков, заповядайте. 
ТОМА БИКОВ (ГЕРБ-СДС): Уважаеми господин 

Председател, уважаеми колеги! Докато слушах И тримата 
репликиращи, се сетих, в главата ми влезе едно стихотворение на 
нашата голяма поетеса Елисавета Багряна, което казва: „Ти не 
знаеш, аз също не знам, но води ме, води ме натам." (Смях,... 
оживление и ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 

Това е Вашата реакция! 
Ги | jffium • Вярно с ор!фШвдЩ| 
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Тук дебатът, сега да Ви припомня, не е за това дали Комисията 
е взела някакво решение, или не е взела някакво решение. Дебатът е 
за допустимостта на този кандидат за председател на КЕВР - един от 
най-важните органи. Това е дебатът! Вие продължавате да говорите 
за Комисията, което показва само едно нещо - нямате какво друго да 
кажете, освен да кажете: ама на Комисията са го изслушали, ама Вие 
там не сте казали нищо. Да, пак Ви казвам, ние се запознахме с тези 
факти и обстоятелства, защото ни трябваше време и за проверка. То 
не е в рамките на Комисията, да, проверка. То затова се гласува 
веднъж на Комисия, после се гласува в пленарната зала - точно за да 
има някакво време до последния момент депутатите да се запознаят 
с всички факти и обстоятелства по определен законопроект или за 
определена кандидатура. Това правихме ние през тези дни. Както 
виждаме, и други колеги от опозицията и те са правили това. 

Накрая излизаме и Ви казваме: Няма да бъде законно това, 
което ще направите - повтарям Ви. Тук не говоря изобщо за морал, 
господин Попов, говоря за закон. Това, което ще направите след 
малко, е да направите един незаконен акт от името на българския 
парламент. Това ще направите и това е огромен проблем! 

Колкото до ние какво сме правили, госпожа Петрова каза: 
„Вие правехте каквото си искате." Не, с Грешно впечатление сте 
останали. Ние не правехме каквото, си искаме, правехме го по закон 
й вече една година всички компетентни Органи работят, Вашите 
компетентни органи - МВР и така нататък, работят, за да докажат, 
че всичко е било законно, защото така се оказва вече. Вие обаче сте 
останали с това грешно впечатление и сте решили, че можете да 
правите каквото си искате. Вие не можете да правите каквото си 
искате, изобщо не можете да правите нищо до момента! Това е 
по-големият проблем. (Ръкопляскания от ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Господин Биков! 
ТОМА БИКОВ : 3а Да правите каквото си искате, трябва да 

имате и някакъв... . 
ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: По темата, ако 

обичате! 
ТОМА БИКОВ: Ами, отговарям на репликите конкретно^да|| 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Доста далеч сме от 
темата. 

ТОМА БИКОВ: Ами далеч бяхме от темата с това, че Вашата 
партия, господин Председател, каза, че Комисията по енергетика 
взима каквото си Иска решение. (Реплики от ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Моля Ви, не от 
място, колеги. Моля Ви, не от място! Заповядайте После за 
процедура, ако желаете, -

ТОМА БИКОВ: И когато го вземе, целият парламент трябва да 
се съобразява с него ей така, априори, без да изпитва никакви 
съмнения в тези свети хора, които членуват в Комисията по 
енергетика. Те са експерти, аз им се доверявам, но в случая са 
сбъркали. Благодаря Ви. (Възгласи от „Продължаваме, 
Промяната": „Еее!") И Вашето време изтича! (Ръкопляскания от 
ГЕРБ-СДС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ МИРОСЛАВ ИВАНОВ: Благодаря Ви, 
господин Биков. 

Има ли други желаещи за изказване? 
. Заповядайте, колега Петров. 
ПЕТЪР ПЕТРОВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Благодаря Ви, господин 

Председател. 
Уважаеми колеги, говорим за избора, говорим за приетите 

правила, час и половина аз поне слушам съмнения. Отляво, отдясно 
колеги се изказват по отношение на правилата, по отношение • на 
кандидатите, от другата страна управляващата коалиция казва - да, 
правилните кандидати, правилата са окей, Вие сте ги гласували 
единодушно и в тази зала; в Комисия. Говорим си за избор. 
Презентираха ни двама кандидати, аз ще се въздържа, няма да 
навлизам в този дебат - допустими ли са, не са ли допустими, 
правилата добре ли са, занижени ли са, не са ли занижени. Няма да 
влизам в този дебат, но ще Ви питам нещо, уважаеми колеги. 

Ще ги изберем живот и здраве двамата кандидати. Добре де, 
ако преценим после, че не работят в интерес на българските 
граждани, пет години какво ще ги правим, уважаеми колетй^п??^ 
Говоря само фигуративно, но ще помоля после някой да излезеш мн:; 

ШШ отговори пет години какво ще ги правим после, шсо решим, че в едию: 
Вярно с о р и г и | а ^ а Щ й § 
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момент тези кандидати, избрани от нас, уважаеми народни 
представители, носещи отговорност към българските граждани, не 
работят в един момент в интерес на тези, които са нй избрали, какво 
ще направим?! 

Ние от ВЪЗРАЖДАНЕ входирахме Законопроект, 
отхвърлихте го, уважаеми колеги, на Енергийната комисия, 
Законопроект, с който предлагахме така, както ги избираме днес - , 
виждате как текат дебатите и че няма единодушие и консенсус, 
както се опитват да ме убедят тук част от колегите от управляващата 
коалиция - внесохме Законопроект, с който да позволим пак ние, 
уважаеми колеги, които уж носим отговорност към гражданите, 

които са ни избрали, да ги освободим - както сме ги избрали, така да 
вземем решение вече да не сме ги избрали в един момент. 

Всички знаем как вървят цените, регулацията на горивата, на 
енергията в последните десетина години. Така ли ще продължаваме, 
така ли ще оставим чл. 12 от Закона за енергетиката, който дава 
петгодишен мандат на всеки член, който избираме, и ние казваме: 
да, носим някаква отговорност към нашите избиратели. Каква 
отговорност носим, уважаеми колеги?! Как ще противодейства 
Народното събрание на този избор, който правим в момента? Ако 
сте чели Закона за енергетиката, би трябвало да сте разбрали, че 
министърът има 28 правомощия, а Народното събрание, което сега 
ще направи този избор, има само едно - да избира стратегия. И така 
пише в Закона за енергетиката - че Народното събрание чрез нас, 
уважаеми колеги, чертае енергийната стратегия и провежда 
държавната политика в областта на енергетиката. 

Виждате как тече в момента дебатът по избора - със съмнение, 
час и половина вече. Как ще работим ние, когато умишлено законите 
се коват така, че ние да направим един избор и да дадем картбланш 
на едни хора, над които после да нямаме възможност да упражним 
реален контрол като Народно събрание, докато по чл. 1 от 
Конституцията Народното събрание е върховният държавен орган, 
който управлява тази страна, но само явно на хартия. Защото отново 
по Закона за енергетиката се вижда, че това всъщност не е така. Пшс^т^,. 
ще Ви повторя, 28 правомощия на министъра на снергетика-^а^на 
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изпълнителната власт, само едно на Народното събрание. И в 
момента избираме двама членове на КЕВР. 

И пак Ви питам, колеги, да излезе някой да ми обясни какво 
ще правим цели пет години, когато изберем тези хора? Надявам се 
тези двама кандидати да работят в интерес на българските граждани, 
но чисто хипотетично Ви питам за последен път: какво ще правим, 
ако ние сме ги избрали, а после не можем да ги отзовем. Помислете 
малко, когато влезе нашият законопроект в пленарната зала, и си 
спомнете пак за този избор, който ще направим днес не в условията 
на консенсус. Благодаря Ви. (Частични ръкопляскания от 
ВЪЗРАЖДАНЕ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, господин 
Петров. 

Реплика към Петър Петров има ли? Няма. 
Николай Дренчев за изказване. 
НИКОЛАЙ ДРЕНЧЕВ (ВЪЗРАЖДАНЕ): Господин 

Председател, уважаеми колеги! Господин Петров, почти съм 
съгласен с Вас, с тази забележка, че правилата трябва да. бъдат 
правила, трябва да бъдат железни, защото те гарантират този избор, 
който ще гарантира после на българския народ, на българския 
бизнес, на българските потребители качествено и ефективно 
енергийно управление. Затова кандидатите трябва да се гледат под 
лупа, затова трябва да бъдат избрани тук, в пленарна зала, за да 
може много внимателно да се огледа от всяка една посока. Защото 
истината е, че веднъж назначим ли ги, ние няма да можем да ги 
сменим и те ще провеждат политика, която е може би' в интерес 
съгласно стратегията на Народното събрание, но може да е в интерес 
на някакви задкулисни схеми, каквито ние видяхме, че съществуват -
и че има съмнение за тях. 

Затова съгласен съм с Вас в повечето неща, но по отношение 
на правилата трябва желязно да се спазват и в никакъв случай да не 
се допускат никакви компромиси. Благодаря. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, господин 
Дренчев. 

Има ли реплики към господин Дренчев? Няма. 
Други изказвания? Няма. Вярно с о р и ^ Щ .. 

Щ ^ ^ Ш е ва 
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Прекратявам дискусията. 
ДЖЕЙХАН ИБРЯМОВ (ДПС, от място): Процедура! 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Заповядайте за 

процедура. (Шум и реплики.) 
За процедура е. Прекратил съм дискусията. 
ДЖЕЙХАН ИБРЯМОВ (ДПС): Господин Председател, 

уважаеми госпожи и господа народни представители! Процедура. 
Господин Председател, ще си позволя да кажа - за първи път 

съм съгласен с Вашето мнение като председател на Народното . 
събрание, когато водите. Призовахте двамата кандидати - Станислав 
Тодоров и Благой Голубарев, ако греша, да ме извините. .. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Не грешите! 
ДЖЕЙХАН ИБРЯМОВ: ...да бъдат така добри, да дойдат на 

тази трибуна, да се представят, а освен това да кажат няколко думи 
сами за себе си. • . 

Не коментирам и не подлагам на съмнение какво е ставало в 
Комисията. Разбира се, че те са длъжни по това, което сме 
гласували, да се представят, да кажат визията си - как виждат 
развитието на КЕВР в Комисията. Нямат задължение в Народното 
събрание, но какво по-хубаво от това, чувайки те тази вечер какво се! 
случва на техен гръб, да дойдат и да се защитят. 

Чухме Хубави CV-та, не коментирам изобщо CV-тата. Човек е 
модерен с това, което е в съвремието. Били са перфектни 
мениджъри, но забележете, колеги, перфектни мениджъри на 
предприятия, на частни дружества, дори да са били в държавни 
дружества. Защитавали са интерес да разширят продукцията, да имат 
контрагенти и да печелят пари. 

Но, колеги, от утре - с този избор днес - Вие ставате 
мениджъри на целия български народ, на обикновените български 
граждани, а не на предприятия и дружества. 

Поради тази причина моята процедура, колеги, е да дойдат да 
се представят не като CV и какво са правили, а дали са съгласни 
дори с мораториума, който е наложен, какво ще стане, след като 
падне мораториумът и евентуално се вдигнат цените. Това с а ^ Ш й г ^ Ч 
важни неща, защото и аз съм потребител на е л е к т р о е н е р щ ф | М | ' , 
след един месец, като се вдигне мораториумът г>il Д ^ ^ ^ д а i? .vuivuv m v u i . W M M S ^ ij 

Вярно c  
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Затова молбата ми е - подкрепям и господин Минчев - да 
дойдете да кажете няколко думи. Не бъдете страхливи. Благодаря. 
(Ръкопляскания от ДПС.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря Ви, господин 
Ибрямов. 

Аз никого не съм призовавал, само това искам да кажа. Казах, 
че всеки има възможност, ако има желание. Това е. 

Прекратихме дискусията. 
Преминаваме към гласуване. 
Заповядайте, господин Тодоров. (Шум и реплики. 

Ръкопляскания.) 
Моля за тишина в залата. 
СТАНИСЛАВ ТОДОРОВ: Уважаеми господин Председател, 

уважаеми дами и господа народни представители! За първи път ми е 
да говоря от трибуната на Народното събрание. Това е голяма чест, а 
същевременно и голЯма отговорност. 

Няма да взема отношение по конкретните теми, които се 
повдигнаха по отношение на допустимостта. Аз лично като юрист 
бих Ви посъветвал да преценявате допустимостта и приложимия 
закон в момента, в който трябва да се Извърши съответното 
действие. Ако днес Народното събрание ще избира председател, то 
към този момент трябва да се преценят съответните факти - дали 
съответстват на Закона. Това, ако има някакво несъответствие във 
времето, обикновено съдът го решава, преценява към момента, в 
който се взема съответното решение, но няма да говоря на тази тема. 
Все пак, както казвате, аз с право не се занимавам от доста време, 
има достатъчно юристи в това Народно събрание. 

Бих искал да кажа няколко неща, така че да ме опознаете. Ще 
споделя някои неща от житейския и професионалния ми опит, както 
и по отношение на това какво мисля, че КЕВР трябва да прави в 
следващите пет години. 

Работил съм в държавната администрация три години. Работил 
съм като юрист по обществени поръчки. Материята поне към тогава 
приложимия закон я. познавам добре, знам кога Законът т р я б в а ^ Ш ^ ' ^ ^ 
прилага и кога не трябва да се прилага. След краткия ми престой ч " Ч 

' и Ш Щ 1 -Вярно с *А 
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държавната администрация започнах Да работя, както казах и по 
време на представянето, за водещи инвеститори. 

През по-голямата част от житейския и професионалния си 
опит съм работил за частни компании и съм се занимавал с 
поръчки - частни поръчки, не обществени. На всички тези позиции, 
на които съм работил, може би съм управлявал договори на стойност 
над 300 млн. евро. Голяма част от тези договори са сключени от мен, 
тези, които са били на по-висока стойност от моите лимити, от 
съответните изпълнителни директори. 

Винаги съм отговарял директно на изпълнителния директор на 
дружеството, в което съм работил.. През цялото време съм се ползвал 
с доверието на тези хора за това, че добре управлявам парите и 
нуждите на бизнеса: . 

По отношение на опита ми в електроенергийната сфера, 
мисля, че няма съмнение, че Ей и Ес е едно от големите енергийни 
предприятия в България. Аз съм управлявал абсолютно всички 
договори на Ей и Ес, що се отнася до доставки, що се отнася до 
закупуване на стоки и услуги. Знам много добре как се формира 
ценовата структура на едно такова предприятие, знам много добре 
какво да търся и какво да преценявам като част от КЕВР. Защото в 
голяма част правомощията на КЕВР се изразяват в това да преценява 
дали ценовата структура, разходите и договорите, които са 
направени, могат да се признаят като такива, щото да влязат в цената 
на регулирания пазар и да бъдат съответно фактурирани като разход 
към нашите потребители. 

В този смисъл мисля, че опитът ми е много релевантен и че 
КЕВР само ще спечели от един - ако Вие направите избора да бъда -
председател на КЕВР. 

Аз съзнавам, че отговорността е много голяма и искам да Вй 
кажа няколко мисли на тази тема. Цените в България, що се отнася 
до потребителите и крайните клиенти, се определят от Комисията за 
енергийно и водно регулиране. Популярната теза, че министърът на 
енергетиката може да влияе на тези цени, е вярна донякъде, и то 
само дотолкова, доколкото около 80% от електроенсргия^1'Вл>>^ 
България се произвежда от контролирани от държавата изтонщщЙ % 
Но КЕВР е регулаторът и КЕВР е този, който трябва да-1шМага^та| Ц)— 

ВярносоригЖ уа л а-:-*; * V^V  
Нй-ШЛ е в а • - • " Vv'V 
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всички нас, включително, и потребителите да разберат защо цените 
са такива и от какво се формират. 

Министърът на енергетиката, правителството не' може да 
намали цените на енергията в България. Те са такива, каквито са, 
защото България е отворена система, свързани сме както с Гърция, 
така й с Македония, така и с всички съседни държави. В момента 
България изнася около 1300 мегавата енергия към съседни пазари. 
Независимо че българските централи произвеждат с ниска 
себестойност, тъй като цената на въглищата и на производството е 
ниска, те успяват да жънат според мен добри печалби, като 
произвеждат и изнасят енергията си навън. И в това. няма нищо 
лошо. 

Лошото идва в момента, в който имаме такава 
свръхконцентрация на предлагане. Съгласете се, че когато говорим 
за свободен пазар на електроенергия, е трудно да говорим за 
свободен пазар, когато един участник на пазара, и това е държавата, 
контролира формално 80% от предлагането. И тук е ролята на 
регулатора да създаде такива правила, така щото българският бизнес 
да може да се ползва от факта, че България има много добре развита 
структура на енергийно производство на много ниска цена. Това в 
момента не е така. 

И аз лично виждам ролята на регулатора точно в това 
отношение - да започне да очаква от пазарните участници 
поведение, което съответства на тяхната позиция. Когато е 
търговско дружество, то да се грижи за печалбата си; когато е 
обществен доставчик, той да се грижи за постигане на максимално 
ниска цена за потребителите. 

Именно Регулаторът със своите наредби и политика трябва да 
прави тази трансформация. Пред нас предстои много голяма 
промяна - дали, искаме или не, не зависи от нас. Цялата енергийна 
структура на Европа, а и на целия свят се променя и ще се промени в 
следващите пет години. Ако постоянно мислим през призмата на 
това какво имаме в момента и как да защитим максимално 
съществуващите икономически и политически интереси, ние^йЕ^О^ч 
катастрофираме. Защото това усилие да минем към икономика! 
която не е базирана на въглища, която е — •» р. „отворена--за? всеки: 
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потребител и консуматор в същото време - за това не само соларни 
* паркове да се строят от хора, които са добре свързани с властта в 
това или следващото правителство, а всеки да може да сложи панели 
на своя покрив — това зависи от Регулатора. Регулаторът може да 
създаде условия, в които да намали максимално цената на този 
преход за българския консуматор. • 

И да* считам, че има какво да се промени в работата на 
Регулатора, макар че аз лично уважавам господин Иван Иванов и 
винаги съм го уважавал като експерт И като ръководител. Това успях ' 
да му кажа и днес, когато се срещнахме. Но има какво да се 
промени. Искам да променя това КЕВР да не е пъдар на участниците 
на пазара, а да е двигател на промяната — с предоставяне на 
информация, с приемане на нови правила и промяна на тезй правила, 
когато това се налага. Така че всички заедно - изпълнителна, 
законодателна власт и Регулаторът, да насочим пазарните участници 
в посоката, в която ще ни помогнат да преминем в този нов модел на 
енергетика и на икономика. 

Съзнавам, че това, което Ви казвам, със сигурност няма да 
задоволи всички, но само ще Ви припомня - аз често казвам: докато 
се подготвях за изслушването в Комисията, погледнах какво точно е 
ставало при избора на господин Иван Иванов и попаднах на 
следната статия: „След скандали и , дебати избраха новия 
председател на КЕВР". , 

Това не е нещо ново и съзнавам, че е част От политическия 
L 

живот. Затова няма да правя конкретни отговори къМ конкретни 
изявления на Вас, господа народни представители. Исках само да 
изляза на трибуната, за да видите какъв човек стои и да Ви дам 
някаква увереност, ако мога, за това, че регулирането на пазара -
както на • газа, така и на водоснабдяването, канализацията, . 
електричеството и топлоснабдяването, е в що-годе сигурни ръце. 
Благодаря Ви. (Ръкопляскания от „Продължаваме Промяната", 
•,> БСП за България", ИТН u ДБ.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Благодаря, господин 
Тодоров. . x ^ Q ^ S ^ v 

Почивка от името на група? к у ^ 
. (Мг&Я Y • Si 
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(След по чивката.) 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Моля народните 
представители да влязат в залата. 

Възобновявам заседанието. 
Преминаваме към гласуване на двата проекта за решение 

поотделно. 
На първо място гласуваме Проекта на решение за избор на 

Председател на Комисията по енергийно и водно регулиране. 
Ще го изчета отново: 

. „Проект! 
. ! РЕШЕНИЕ 

за избиране на председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България И чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с 
чл. 12, ал. 1, т . 2, буква „д" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 
1 

Избира Станислав Боянов Тодоров за председател на 
Комисията за енергийно и водно регулиране." 

Моля режим на гласуване. 
Колегите онлайн. 
Александра Милчева? , 
АЛЕКСАНДРА МИЛЧЕВА (Продължаваме Промяната, чрез 

интернет платформа за видеоконферентна 'връзка): За. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Александър Ракшиев? 
АЛЕКСАНДЪР РАКШИЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 

интернет платформа за видеоконферентна връзка): За. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Георги Стамов? 
ГЕОРГИ СТАМОВ (Продължаваме Промяната, чрез инЩ]0*пр.„ 

пл -1 м" з видеоконферентна връзка): За. 
П Р " " С - - Т"НГТСОЛ М Ч _В:.,имшърГочев?- - i l l 
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ДИМИТЪР ГОЧЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 
интернет платформа за видеоконферентна връзка): За. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Петър Чобанов? 
ПЕТЪР ЧОБАНОВ (ДПС, чрез интернет платформа за 

видеоконферентна връзка): Против. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Светлин Стоянов? 
СВЕТЛИН СТОЯНОВ (ИТН, чрез интернет платформа за 

видеоконферентна връзка): За. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Стефан Шилев? 
Христо Иванов? 
Гласували 135 народни представители в залата и 6 онлайн -

общо 141: за - 123 в залата и 5 онлайн - 128, против - 12 в залата и 1 
онлайн - общо 13, въздържали се няма. 

Предложението е прието. (Ръкопляскания от „Продължаваме 
Промяната, „БСПза България", „Демократична България" и „Има 
такъв народ".) 

Преминаваме към гласуване на: 

„Проект! 
. РЕШЕНИЕ 

за избиран на член на 
Комисията за енергийно и водно регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал: 1 от 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка 
с чл. 12, ал. 1, т . 2, буква „а" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 

Избира Благой Гаврилов Голубарев за член на Комисията за 
енергийно и водно регулиране." 

Моля режим на гласуване. 
Александра Милчева? 
АЛЕКСАНДРА МИЛЧЕВА (Продължаваме Промяната, 

интернет платформа за видеоконферентна връзка): За. ^ 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: АлександърЛ^кшиеЩ U 

Вярно с оригинал, а"^ Щ..... 
• >/# ри ва 
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АЛЕКСАНДЪР РАКШИЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 
интернет платформа за видеоконферентна връзка): За. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Георги Стамов? 
ГЕОРГИ СТАМОВ (Продължаваме Промяната, чрез интернет 

платформа за видеоконферентна връзка): За. 
\ ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Димитър Гочев? 

ДИМИТЪР ГОЧЕВ (Продължаваме Промяната, чрез 
интернет платформа за видеоконферентна връзка): За. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Петър Чобанов? 
Светлин Стоянов? 
СВЕТЛИН СТОЯНОВ (ИТН, чрез интернет платформа за 

видеоконферентна връзка): За. 
ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Стефан Шилев? 
Христо Иванов? 
Гласували 138 народни представители в залата и 5 онлайн -

общо 143: за - 125 в залата и 5 онлайн - общо 130, против 13, 
въздържали се няма. 

Предложението е прието. (Ръкопляскания от „Продължаваме 
Промяната, „БСПза България", „Демократична България" и „Има 
такъв народ ".) ' 1 

Господин Тодоров, господин Голубарев, моля, заповядайте за 
полагане на клетва. (Всички стават.) 

Аз ще произнасям клетвата, Вие повтаряйте след мен. 
СТАНИСЛАВ БОЯНОВ ТОДОРОВ, БЛАГОЙ ГАВРИЛОВ 

ГОЛУБАРЕВ: „Заклевам се в името на Република България да 
спазвам Конституцията и законите на страната и във всичките си 
действия да се ръководя от интересите на народа. Заклех се!" ' 
(Ръкопляскания от „Продължаваме Промяната, „БСП за 
България ", „Демократична България " и „ Има такъв народ ".) 

Благодаря Ви. Моля да подпишете клетвените листа. 
Уважаеми колеги, с това изчерпахме точка трета от дневния 

ред. (Реплики от народния представител Георги Свиленски.) 
Господин Свиленски, с оглед напредналото време може би да 

не правим промяна. Точката ще я разгледаме непременно 
веднага след Законопроекта за държавния бюджет. 

Вярно с оригинала:'.! 
Ш 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ НИКОЛА МИНЧЕВ: Гласували 136 народни 
представители в залата и 6 онлайн - общо 142: 127 гласа за в залата 
и 6 онлайн - общо 133, против няма, въздържали се 9. 

Предложението е прието. (Ръкопляскания.) 
С това дневният ред за днес е изчерпан. 
Следващото заседание на Народното събрание ще се проведе 

утре от 9,00 ч. съгласно вече приетата програма. 
Закривам заседанието. (Звъни.) 

(Закрито в 21,16 ч.) 

Л 

Председател: 

йкола Минчев 

Заместник-председатели: 

Мирослав Иванов/ 
(/• 

Кристиан Вигенин 

Секретари: 

Стефан Апостолов 
6 

Филип Попов 

г. А 

m m Вярно с орйгШа$|Щ* 
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РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 
ЧЕТИРИДЕСЕТ И СЕДМО НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

РЕШЕНИЕ 
за избиране на председател на Комисията за енергийно и водно 

регулиране 

Народното събрание на основание чл. 84, т. 8 и чл. 86, ал. 1 от 
Конституцията на Република България и чл. 11, ал. 2 и 3 във връзка с 
чл. 12, ал. 1, т. 2, буква „д" от Закона за енергетиката 

РЕШИ: 

Избира Станислав Боянов Тодоров за председател на Комисията 
за енергийно и водно регулиране. 

Решението е прието от 47-ото Народно събрание на 9 февруари 
2022 г . и е подпечатано с официалния печат на Народното събрание. 

РЕДСЕДАТЕЛ НА 
Р ~ Д ~ТО СЪБРАНИЕ: 

Ник^лШ Минчев 

i-шт 
l^sm 

•th 
Надежда Йорданова 

\\ \ > 

Вярно С 0 р . 
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РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 
ЧЕТИРИДЕСЕТ И CE7TMQ НАРОДНО СЪБРАНИЕ 

РАЗПОРЕЖДАНЕ 

НА ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА НАРОДНОТО СЪБРАНИЕ 

№ ten- / 2022 г. 

На основание чл. 77, ал. 1, т. 5 от Конституцията на Република 

Да се обнародват в „Държавен вестник" Решение на Народното 
събрание за избиране на председател на Комисията за енергийно и 
водно регулиране и Решение на Народното събрание за избиране 
на член на Комисията за енергийно и водно регулиране, приети на 9 

: февруари 2022 г. 

България . 

РАЗПОРЕЖДАМ: 

инчев 

I 


